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Protokół  Nr IX/2011 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie
z  dnia 28 października 2011 roku

Radnych ogółem    -  21
Radnych obecnych na sesji – 20 ( nieobecny radny Andrzej Żelezik )

Listy  obecności  radnych,  Przewodniczących  Rad  Osiedlowych  i  Sołtysów  stanowią 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Powitał przybyłych na sesję radnych, Burmistrza Wołomina Ryszarda Madziara, Zastępcę 
Burmistrza  Grzegorz  Mickiewicza,  Zastępcę  Burmistrza  Sylwestra  Jagodzińskiego, 
Skarbnika Gminy Anitę Grabowską, pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli Rad 
Osiedlowych,  Sołtysów  i  przedstawicieli  prasy,  którzy  zechcieli  przybyć  na  tą  sesję. 
Stwierdziwszy quorum konieczne do prawomocności obrad ( Na sali  obecnych było 20 
radnych, brak: radnego Andrzeja Żelezika) otworzył IX sesję Rady Miejskiej w Wołominie 
w dniu 28 października 2011 roku o godz. 10:20.

Pkt 1
Do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  radni  wybrali  radnego  Michała  Milewskiego  w 
głosowaniu jawnym za - 20 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Pkt 2
Porządek obrad

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Porządek  obrad  został  dostarczony radnym wraz  z  projektami  uchwał  na  tocząca  się 
sesję. ( Załącznik Nr 2  do niniejszego protokołu )  
Odczytał  wniosek Burmistrza  Wołomina  (  treść  stanowi  załącznik  Nr  3  do  niniejszego 
protokołu ) w sprawie wprowadzenia do porządku obrad dwóch uchwał w sprawie:

– zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  pt.  „Indywidualizacja  procesu  nauczania  i 
wychowania uczniów klas I-III”

– zmiany  uchwały  dotyczącej  udzielenia  poręczenia  pożyczki  zaciągniętej  przez 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wołominie. 

Radni otrzymali treść tych uchwał i  były one omawiane szczegółowo na posiedzeniach 
komisji. 

Ryszard  Madziar – Burmistrz Wołomina
Wniósł  dodatkowo  o  wycofanie  z  porządku  obrad  uchwały  w  sprawie  sprzedaży 
nieruchomości położonej w Wołominie przy ul. Wileńskiej 23.

Radni  przyjęli  porządek  obrad  po  wprowadzeniu  proponowanych  zmian  w głosowaniu 
jawnym za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym za-20 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Pkt 3

Protokół  był  wyłożony do wglądu w Biurze Rady.  Radni  otrzymali  go również w wersji 
elektronicznej. 

Protokół z sesji Rady Miejskiej , która odbyła się w dniu 14 października 2011 roku został 
przyjęty przez radnych bez uwag w głosowaniu jawnym za-20 głosów, przeciw-0, wstrz-0.
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Pkt 4
Informacje o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie podjętych na sesji w dniu 14 
października 2011 roku przedstawiła Olga Ludwiniak – Pracownik Wydziału Organizacji i 
Komunikacji Społecznej. : Uchwała Nr VIII-95/2011 w sprawie uchwalenia zmian Studium 
Uwarunkowań i  Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Wołomin  jest  w 
ciągłej realizacji. 

Pkt 5
Informacje Komisji Rady

Komisja Gospodarki – Dominik Kozaczka
Komisja  omówiła  projekty  uchwał  przygotowane  na  tocząca  się  sesję  Rady  Miejskiej. 
Wszystkie uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie.

Komisja Bezpieczeństwa – Grzegorz Szewczyk
Komisja  spotkała  się  jeden raz  między sesjami.  Zaopiniowano pięć  projektów uchwał. 
Cztery zostały zaopiniowane pozytywnie, a przy jednej z nich wszyscy wstrzymali się od 
głosu.  Poruszono również sprawę powołania przez burmistrza zespołu koordynującego 
działania mające na celu budowę Regionalnego Zakładu Gospodarki Odpadami. 

Komisja Finansów gminnych – Leszek Czarzasty
Przedmiotem obrad komisji było zaopiniowanie 14 uchwał, w tym 13 uchwał zaopiniowano 
pozytywnie.  Negatywnie  została  zaopiniowany  projekt  uchwały,  który  na  wniosek 
Burmistrza został zdjęty z porządku obrad. 
Radni zadali pytanie dot. kosztów wyjazdu służbowego Dyrektora OSiR. Ten temat będzie 
omawiany również przy procedowaniu nad uchwałą w sprawie zmian uchwały budżetowej 
na 2011 rok.
Do  członków  komisji  docierają  głosy  mieszkańców dotyczące  opłaty  adiacenckiej.  Na 
kolejnym posiedzeniu Komisji Finansów Gminnych odbędzie się dyskusja na ten temat. 
Radni  wspólnie  z  Burmistrzem postarają  się  znaleźć  jakieś  rozwiązanie,  które  będzie 
satysfakcjonowało mieszkańców jak i urząd gminy.

Komisja Edukacji – Joanna Pełszyk
Na  swoim  spotkaniu  komisja  zaopiniowała  przedłożone  projekty  uchwał.  Omówiono 
również  z  Dyrektorem  OSiR  politykę  prowadzoną  na  pływalni  i  w  Ośrodku  Sportu  i 
Rekreacji Huragan. 

Komisja Rewizyjna – Adam Bereda
Komisja  Rewizyjna  spotkała  się  między  sesjami  jeden  raz.  Komisja  jest  w  trakcie 
prowadzenia kontroli w Ośrodku Pomocy Społecznej w Wołominie.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Nawiązał do sprawy incydentu, który miał miejsce na posiedzeniu Komisji Edukacji w dniu 
11 października 2011 roku. Dyskusja na ten temat rozgorzała. Jako, że nie był obecny na 
posiedzeniu  Komisji  Edukacji,  o  wyjaśnienia  poprosił  Przewodniczącą  tej  komisji 
zainteresowanego radnego. Chciał mieć pogląd na sprawę od źródła, a nie na podstawie 
opowieści płynących z portali internetowych. Na ten temat toczyła się również dyskusja w 
gronie radnych. Uzyskano porozumienie i radny Dimitar Jugrew został w sposób formalny 
upomniany przez Prezydium Rady. Jest to jedyna i najwyższa kara jaką można nałożyć na 
radnego Rada Miejska. Reszta pozostaje w gestii radnego i jego wewnętrznego poczucia 
co do sposobu sprawowania mandatu. 
W dnu sesji Przewodniczący Rady otrzymał pismo od radnego Dimitara Jugrewa, które 
odczytał. Odczytana treść stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.  
Po odczytaniu tego oświadczenia radnego Dimitara Jugrewa Przewodniczący Rady uznał 
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sprawę za zakończoną , a jeżeli będzie miała dalszy ciąg to będzie toczyła się między 
zainteresowanymi stronami. 

Dimitar Jugrew – radny
Przeprosił  za  swój  wybuch,  za  swoje  emocje  i  nerwy.  Obiecał,  że  nie  powtórzy  się 
podobna sytuacja, jaka miała miejsce na posiedzeniu Komisji Edukacji.

Pkt 6

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przedstawił w skrócie co wydarzyło się w ciągu ostatnich dwóch tygodni na terenie Gminy 
Wołomin:
- Budowa ulicy Tęczowej wraz z przebudową ul. Głowackiego:
Kontynuacja  robót.  Wykonano  częściowo  rozbiórki  kolidujące  z  projektowaną  ulicą. 
Zrealizowano  w  całości  kanalizację  deszczową  i  wodociągową.   W  pasie  drogowym 
wykonano roboty ziemne (korytowanie). Wykonano krawężniki i nawierzchnie chodników i 
ścieżki rowerowej po północnej stronie drogi.
W trakcie  trwania  zadania,  jedni  ze  współwłaścicieli  zajętej  pod drogę nieruchomości, 
złożyli odwołanie od decyzji ZRID, występują trudności z wydaniem nieruchomości. 
 - Budowa sali gimnastycznej przy ZS nr 4:
Kontynuacja  prac  budowlanych  przy  budowie  obiektu.  Wykonawca  zakończył  roboty 
rozbiórkowe.  Obecnie  trwają  roboty  murowe  i  żelbetowe,  wykonano  część  stropu  nad 
parterem  obiektu.  Ponadto  wykonano   przyłącza  wodociągowe  i  kanalizacyjne  w  ul. 
Kościuszki. 
-  Budowa kompleksu sportowego przy Zespole Szkół nr 5 w Wołominie w ramach 
programu „Moje boisko – ORLIK 2012”:
W  dn.20.10.2011r.  W  Urzędzie  Miejskim  w  Wołominie,  odbyło  się  spotkanie  z 
przedstawicielami Wykonawcy, na spotkaniu padły deklaracje, ze strony firmy PRESTIGE, o 
gotowości do dalszej współpracy i zakończenia zadania. Ustalono m.in., że od 24.10.2011r. 
nowy  podwykonawca  rozpocznie  kontynuację  budowy.  Po  wizji  w  terenie  na  dzień 
26.10.2011r. brak postępu robót. Ponownie wezwano wykonawcę do kontynuacji robót oraz 
poinformowano o skutkach nie podjęcia robót, które wynikają z zawartej umowy i KC.
W dniu 27 października 2011 roku wykonawca ponownie wszedł na plac budowy i prace 
ruszyły. Jest nadzieja, że zostaną zakończone zgodnie z harmonogramem.
- Budowa boiska na terenie OSiR: 
Wykonawca  zgodnie  z  umową  zawiadomił  Zamawiającego  o  zakończeniu  robót 
budowlanych związanych z przebudową istniejącego boiska treningowego do piłki nożnej o 
nawierzchni gruntowej na boisko z nawierzchnią ze sztucznej trawy  wraz z odwodnieniem i 
oświetleniem  boiska  oraz   zagospodarowaniem  terenu,  w  tym  m.in.  wykonanie 
piłkochwytów, murków oporowych.
Na  dzień  04.11.2011r.  został  wyznaczony  termin  odbioru  zgłoszonych  robót.  Do  dnia 
30.11.2011r. Wykonawca został zobowiązany do uzyskania certyfikatu Fifa 2 Stars.
- Budowa boiska przy ZS w Duczkach :
Trwają  roboty  budowlane.  Wykonawca  zgłosił  wykonanie  podbudowy  pod  realizowane 
boisko i bieżnię W dn.25.10.20011 dokonano komisyjnego odbioru podbudowy. Wykonawca 
przystąpił  do  dalszej  realizacji  robót  związanych  z  ułożeniem  na  boisku  nawierzchni 
poliuretanowych oraz zagospodarowaniem terenu i wyposażeniem.

Ponadto trwają roboty budowlane przy realizacji następujących inwestycji:  budowa 
kanalizacji deszczowej w ul. Gdyńskiej na odc. od ul. Piłsudskiego do ul. Laskowej, w 
ul.Rolnej we wsi Nowe Lipiny, budowa drogi w ul.Andersa i ul. Rejtana.

-  Dnia  24.10.2011r.  zawarto  umowy  na  konserwację  urządzeń  wodnych   podczas 
przeglądu jesiennego w 2011r:
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część I – Gustaw Grochowski, Cena brutto wybranej oferty 52 419,94 zł.
część  II -Jarosław Godlewski, Cena brutto wybranej oferty 70 301,44 zł.
W ramach ww. zamówienia  konserwacją objęte będą urządzenia wodne o długości  15 
080 mb,     tj.:  Kanał D, odcinek od rzeki Długiej   do rurociągu oraz odcinek powyżej 
ogródków  działkowych  ,  wzdłuż  ul.  Gryczanej  i  Sokolej;   Kanał  D1,  odcinek  od  ul. 
Wołomińskiej  do rowu D;  Kanał D2, odcinek od ul.  Fieldorfa,   wzdłuż ul.  1-go Maja ; 
Kanał  6/1  Nowe  Lipiny  ,  odcinek  
od przepompowni do rzeki Czarnej;  Rów od ogrodzenia  ogródków działkowych do ul. 
Kurkowej ;  Rów C i D ul. Geodetów, na odcinku od ul. Nowa Wieś przez ul. Geodetów do 
ul. Łukasiewicza; Rów Muzeum Nałkowskich, od ul. Warszawskiej; Rzeka Czarna Struga, 
odcinek  powyżej             km  3+200  oraz  remonty  przepustów.  

-  Zawarto  umowę  na  opracowanie  kosztorysu  inwestorskiego  i  przedmiaru  robót
 na wykonanie drenażu i odtworzeniu nawierzchni na ul. Rumiankowej w Zagościńcu;
-  Skierowano  zaproszenie  do  składania  ofert  na   wykonanie  drenażu  i  odtworzeniu 
nawierzchni na ul. Rumiankowej w Zagościńcu, termin składania ofert  27.10.2011;
-  Na  bieżąco  przyjmowano  zgłoszenia  mieszkańców  w  zakresie  awarii  oświetlenia 
ulicznego na terenie Gminy Wołomin – 26 zgłoszeń.
-  Zakończono  działania  w  sprawie  organizacji  handlu  zniczami  przy  cmentarzu;  oraz 
organizacji ruchu w rejonie cmentarza w okresie święta 01.11.2011 r. 
-  Na  dzień  9  listopada  br. Wydział  Planowania  i  Rozwoju  przygotowuje  seminarium 
„Pomocna  dłoń  –  Lekcja  przedsiębiorczości”,  które  skierowane  zostanie  do  uczniów 
najstarszych klas wołomińskich LO, Techników, Szkół Zawodowych. Do współorganizacji 
Konferencji  zaproszono  PUP  w  Wołominie,  Wydział  Strategii  i  Rozwoju  Starostwa 
Powiatowego w Wołominie oraz Wołomiński Cech Rzemiosł Różnych i Przedsiębiorczości.
- W dniu 5 października br., Wydział Planowania i Rozwoju przygotował i złożył wniosek o 
dofinansowanie zadania pn. „Kontynuacja budowy drogi gminnej ulicy Rejtana na odcinku 
od ul. 1-go Maja do ul. Wspólnej”, ubiegającego się o dofinansowanie w ramach Programu 
Wieloletniego  pod  nazwą  Narodowy  Program  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  –  Etap  II 
Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój. 
-  Zostały  wyłożone  do  publicznego  wglądu  następujące  projekty  miejscowych  planów 
zagospodarowania przestrzennego wraz z prognozami oddziaływania na środowisko:

• w  dniach  28.09.2011r.-28.10.2011r.-  wieś  Lipinki (dyskusja  publiczna  nad 
przyjętymi  w projekcie  planu  rozwiązaniami  odbyło  się  w  dniu  13.10.2011  r.). 
Składanie uwag do proj. planu – do dnia 14.11.2011r. (włącznie),

• w dniach 10.10.2011r.-10.11.2011r.-  Osiedle Wiosenna (dyskusja  publiczna nad 
przyjętymi  w  projekcie  planu  rozwiązaniami  odbyło  się  w  dniu  20.10.2011r.). 
Składanie uwag do proj. planu – do dnia 28.11.2011r. (włącznie),

• w  dniach  10.10.2011r.-10.11.2011r.-  teren  położony  w  Wołominie  przy 
Al. Niepodległości i ul. Lipińskiej (dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie 
planu rozwiązaniami odbędzie się w dniu 27.10.2011r.).  Składanie uwag do proj. 
planu – do dnia 28.11.2011r. (włącznie).

• w dniach 10.10.2011r.-10.11.2011r.- teren pn.: „Strefa aktywności gospodarczej 
we  wsi  Stare  Lipiny” (dyskusja  publiczna  nad  przyjętymi  w  projekcie  planu 
rozwiązaniami odbędzie się w dniu 27.10.2011r.). Składanie uwag do proj. planu – 
do dnia 28.11.2011r. (włącznie).

Burmistrz przedstawił nowych pracowników: Piotra Szulca – nowego Dyrektora Ośrodka 
Sportu  i  Rekreacji  Huragan  w  Wołominie  oraz  Pana  Krzysztofa  Kuśmierowskiego  – 
Naczelnika Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych. 
Burmistrz poinformował,  że na sali  obecny jest  również Zastępca Naczelnika Wydziału 
Dróg  Powiatowych  w  Starostwie  Wołominskim  -  Pan  Rafał  Urbaniak,  który  udzieli 
odpowiedzi na pytania radnych w kwestii dróg powiatowych. 
Burmistrz  odniósł  się  do  wydarzeń  związanych  z  budową  w  Wołominie  pomnika 
Prezydenta  Lecha  Kaczyńskiego.  Na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  poinformował 
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radnych ,  że instytucja władną do podjęcia decyzji  o budowie pomnika jest  oczywiście 
Rada Miejska. Uważał, że jego wypowiedź była dość jasna i klarowna, ale nie wszyscy to 
przyjęli i dalej brną w kierunku jakby chcieli pozbawić Radę Miejską decydowania. Dlatego 
Burmistrz  stanowczo  powiedział,  że  to  Rada  Miejska  podejmie  decyzje  w  kwestii  czy 
powstanie pomnik Prezydenta Lecha Kaczyńskiego i gdzie będzie usytuowany.  
Zdaniem Burmistrza emocje, które powstały koło tej sprawy są spowodowane faktem, iż 
niedawno  odbyły  się  wybory  parlamentarne  i  niektórzy  żyją  jeszcze  emocjami  tych 
wyborów.  Dlatego  ten  temat  powinien  trafić  pod  obrady  komisji  i  Rady  Miejskiej  gdy 
wszystkie emocje trochę ostygną by można było racjonalnie na ten temat porozmawiać. 
Obiecał, że w tej kwestii spotka się z prezydium Rady Miejskiej , by się zastanowić w jakim 
terminie i w jakim okresie byłoby właściwe rozstrzygniecie tego tematu. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Zabrał głos w sprawie remontu skweru w pobliżu urzędu, który aktualnie jest realizowany. 
Uważał, że nie należy dziwić się emocjom, które powstały na mieście. Coś zaczęło się 
dziać, zaczęto o tym mówić, szeptać w kuluarach. Uważał, że źle się stało, iż w pierwszej 
kolejności  Rada  nie  została  poinformowana  o  takim  pomyśle.  Wtedy  działania  nie 
budziłyby  takiej  sensacji.  Potwierdził  słowa  Burmistrza,  że  do  tematu  powróci  się  w 
stosownym czasie. 
Przewodniczącemu Rady  nasunęła się refleksja po wysłuchaniu audycji radiowych, kiedy 
w każdej ze stacji mówiono o Wołominie. Wołomin był stolicą Polski. Szkoda, że w tych 
audycjach  nie  wspomniano,  że  Gmina  Wołomin  ma  uchwalone  Studium  i  zaprasza 
inwestorów. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina 
W  rozmowie  z  dziennikarzami  zapytał  dlaczego  nie  robią  reporterzy  o  drodze  634  z 
Warszawy do Wołomina z która jest problem. Temat Studium tez chciał poruszyć. Jednak 
dziennikarze szukają innych tematów zastępczych. To jest prawo mediów i dziennikarzy. 

Dominik Kozaczka – radny
Zwracając się do przedstawiciela zarządcy dróg powiatowych zapytał,  do kiedy potrwa 
remont Al. Armii Krajowej i czy uda się dokończyć ta inwestycję jeszcze w bieżącym roku ? 
Uważał, że studzienki na tej inwestycji należy poprawić, bo w jego ocenie są one bardzo 
źle obsadzone. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Wyjaśnił, że wykonawca tej inwestycji miał wyznaczony termin jej zakończenia do dnia 15 
października 2011 roku. Zdaje on sobie sprawę, że przekroczył ten termin. Wykonawca 
zapewniał  Starostę,  że wywiąże się ze zobowiązania w wyznaczonym terminie.  To nie 
zostało dopełnione.  Wszelkie rozmowy z tym wykonawcą dają nadzieję,  że wykonanie 
niezbędnych  prac  zajmie  jeszcze  3-4  tygodni.  Przyznał  także,  że  niektóre  studzienki 
ściekowe będą musiały być podniesione. Zwrócił jednak uwagę, że droga nie jest jeszcze 
oddana do użytku., 

Dominik Kozaczka – radny
Uważał, że jeżeli są malowane na drodze pasy na przejściu dla pieszych i inne linie to są 
to ostatnie prace jakie są wykonywane na danym odcinku drogi. Jednak w ocenie radnego 
jakość drogi jest słaba. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Sugestię  radnego Dominika  Kozaczki  uznał  za  słuszną.  Obiecał  zwrócić  na  to  uwagę 
inspektora nadzoru by się tym zajął. 
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Dominik Kozaczka – radny
Prosił o informację na temat parkingu przy punkcie pierwszej pomocy medycznej na ul. 
Gdyńskiej w Wołominie. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Z uwagi na liczne prace realizowane w bieżącym roku, powiedział, że wspomniany parking 
zostanie wykonany w roku przyszłym, na samym jego początku. 

Michał Milewski – radny
Jego  pytanie  dotyczyło  drogi  ul.  Piłsudskiego,  która  przechodzi  w  ul.  Radzymińską  w 
Górkach Mironowych. Gmina przeznaczyła środki finansowe na wykonanie chodnika w tej 
ulicy.  Z  informacji  uzyskanych  od  Zastępcy  Burmistrza  Grzegorza  Mickiewicza  radni 
wiedzą, że ma być to zrealizowane do dnia 30 listopada, a z wiedzy radnego wynika, że w 
tamtym rejonie nie rozpoczęto jeszcze tej inwestycji. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Wyjaśnił, że wspomniana przez radnego inwestycja, jest planowana do wykonania w ciągu 
dwóch lat. W bieżącym roku nastąpi jej rozpoczęcie, a zakończenie inwestycji nastąpi w 
przyszłym roku. Zwrócił uwagę na fakt, że jeszcze nie uzyskano decyzji  pozwolenia na 
budowę, gdyż brak jest decyzji lokalizacji celu publicznego na ul. Radzymińską.

Michał Milewski – radny
Zapytał po której stronie ma być budowany chodnik w ul. Radzymińskiej ? Czy to będzie 
po tej  stronie ulicy po której  jest  chodnik w ul.  Piłsudskiego czy tez po drugiej  stronie 
ulicy ? Skoro nie ma jeszcze pozwolenia na budowę, to czy przeznaczone na ten cel 
środki zostaną wykorzystane ? 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Odpowiedział,  że  część  środków  finansowych  zostanie  wykorzystana,  bo  inwestycja 
rozpoczyna  się  od  ul.  Armii  Krajowej,  a  pozwolenia  na  budowę  i  lokalizacji  celu 
publicznego nie ma na ul. Radzymińska to jest tam gdzie tego chodnika nie ma w ogóle. 
Chodnik  w  ul.  Radzymińskiej  jest  planowany  po  prawej  stronie  jako  przedłużenie 
istniejącego chodnika w ul. Piłsudskiego. 

Adam Bereda – radny
Prosił  by przy odbiorach  inwestycji  na  ul.  Armii  Krajowej  została  zwrócona uwaga  na 
zieleń, która jest wzdłuż tej drogi. Obecnie jest tam „pobojowisko”. Przy odbiorach należy 
zwrócić uwagę, by jej stan został przynajmniej przywrócony do stanu przed rozpoczęciem 
robót. 
Radny stwierdził, że w Wołominie jest jeszcze jedna droga, która jest równie ważna jak Al. 
Armii Krajowej i jest nią ul. Lipińska. Na odcinku od ul. Sikorskiego do Al. Niepodległości 
jej stan jest bardzo zły. Zapytał więc, czy Zarząd Dróg Powiatowych ma w planach budowę 
tego odcinka w najbliższym czasie. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Wyjaśnił, że w posiadaniu Wydziału Inwestycji Drogownictwa Starostwa w Wołominie jest 
dokumentacja techniczna na ta drogę. Brak jest pozwolenia na budowę na ta drogę.  To 
czy będzie ona realizowana on sam nie mógł odpowiedzieć.
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Marek Górski – radny
Zapytał, czy znana jest pracownikom Starostwa sprawa, że ktoś rozbiera chodnik przy ul. 
powiatowej ? Wyjaśnił, że chodzi mu o ul. 100-lecia w Zagościńcu. Od ok. miesiąca jest 
rozbierany chodnik przy tej ulicy, a niedługo nadejdzie zima i jest prawdopodobieństwo, że 
może spaść śnieg,  który przykryje  płytki  chodnikowe i  ubytki  po nich i  mogą nastąpić 
kontuzje przechodniów.
Przy drogach powiatowych rosną drzewa, które niszczą urządzenia do przesyłu energii 
elektrycznej. Mieszkańcy ten stan zgłaszają do powiatu, zgłaszają do Urzędu Miejskiego i 
do Zakładu Energetycznego. Nikt nie chce w tej sprawie reagować. Poprosił więc by przy 
przeglądzie dróg powiatowych zwrócono uwagę, że gałęzie niektórych drzew wychodzą na 
druga stronę jezdni. Prosił o zajęcie się ta sprawą. 

Kazimierz Dąbrowski – Sołtys wsi Cięciwa
Wiadomym mu jest, że projekt na budowę chodnika we wsi Cięciwa został wykonany w 
ubiegłym roku.  Środki  finansowe na  realizacje  tego projektu  zostały  zabezpieczone  w 
budżecie  2011  roku.   Mieszkańcy wyrazili  zgodę  na  wejście  na  ich  tereny z  budową 
chodnika. Do chwili obecnej chodnika nie ma. Prosił o informację o powodach tego stanu 
rzeczy.

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Wyjaśnił, że nie zakończyło się sukcesem uzyskanie od wszystkich mieszkańców zgody 
na  dysponowanie  nieruchomościami  na  cele  budowlane.  Brakuje  dwóch  zgód.  Wobec 
powyższego  nie  można  rozpocząć  budowy  chodnika,  potem  przerwać  i  dalej  go 
kontynuować.  Trzeba  zachować  ciągłość.  Wystąpiono  o  wywłaszczenie  na  ten  cel. 
Oczywiście powiat musi zapłacić za te grunty. Powodem pójścia w kierunku ZRID bo nie 
można było uzyskać tych oświadczeń mieszkańców. Ze względów administracyjnych to 
musi potrwać. Wspomniana inwestycja będzie realizowana w roku przyszłym po uzyskaniu 
decyzji ZRID. 

Kazimierz Dąbrowski – Sołtys wsi Cięciwa
W związku  z  tym,  że  sporny  odcinek  znajduje  się  pod  koniec  wsi,  proponował,  żeby 
rozpocząć inwestycję i wykonać chodnik do tego miejsca. Mieszkańcy mieliby bezpieczna i 
wygodna drogę do przystanku autobusowego, szkoły i kościoła. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Powiedział,  że  projekt  wykonany  jest  na  całą  inwestycję.  Wybierając  rozwiązanie 
zaproponowane przez sołtysa trzeba by było ograniczać projekt, a następnie występować 
o pozwolenie i ZRID na kolejny odcinek. 

Kazimierz Dąbrowski - Sołtys Wsi Cięciwa
W ul. Wyszyńskiego w Majdanie jest niebezpieczne załamanie w jezdni. Prosił o zajęcie 
się ta sprawą.

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Obiecał, że zajmie się tą sprawą i wyśle swoje służby w celu naprawienia tej drogi. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Dotarła do niego informacja, że projektant nie zauważył istnienia Zespołu Szkół Nr 2 przy 
Al. Armii Krajowej. Oznacza to, że nie zaprojektował przejść dla pieszych przy tej szkole. 
Przejścia dla pieszych są : jedno w ok. ul. Piłsudskiego, a drugie już przy „Stolarce”.  Brak 
jest  przejścia  dla  pieszych  przy  ZS  Nr  2  .  Poprosił  by  zainteresować  się  ta  sprawą. 
Wprawdzie trwają rozmowy by to przywrócić,  jednak poruszył  ta  sprawę by o niej  nie 
zapomnieć.  Prosił  też o  upomnienie wykonawcy żeby nie  powodował  niebezpiecznych 
sytuacji w obrębie szkoły, na co zwracała uwagę dyrektor szkoły.
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Dominik Kozaczka – radny
Powrócił do kwestii parkingu przed punktem pierwszej pomocy na ul. Gdyńskiej i zapytał, 
czy w związku z tym, iż realizacja tej inwestycji  została przełożona na rok następny, to 
będzie musiał się zwracać z wnioskiem ponownie ? Czy też tez może mieć nadzieję, że 
bez  ponownego  wniosku  sprawa  nie  zostanie  zapomniana  i  ta  inwestycja  zostanie 
wykonana. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Poinformował, że cały czas ma w pamięci ta inwestycję, ale jego brygada nie zdołała tego 
wykonać  za co przeprosił. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił, by pytania, które zostały zadane na sesji, a dotyczące dróg powiatowych zostały 
przekazane Panu Rafałowi Urbaniakowi.

Arleta Dębkowska – radna
Poprosiła o informację na jakim etapie jest budowa parkingu przy Powiatowym Urzędzie 
Pracy. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Poinformował, że z informacji  uzyskanych od firmy projektowej wynika, że projekt tego 
parkingu  jest  na  ukończeniu.   Są  plany  by  w  przyszłym roku  przystąpić  do  realizacji 
inwestycji. Jednak o tym nie mógł zapewnić, gdyż nie od jego decyzji to zależy. 

Arleta Dębkowska – radna
Zapytała,  czy  jest  przewidywana  modernizacja  przystanku  autobusowego  w  Al. 
Niepodległości  jadąc  w  stronę  cmentarza.  Jest  tam  olbrzymi  dół  na  wysokości  tego 
przystanku.

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Zobowiązał się do odwiedzenia wspomnianego przez radną miejsca i zajęcia się sprawą. 

Ireneusz Maślany – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu. 
Budżet na rok 2012 nie został  przyjęty.  Jakie inwestycje w kolejnym roku budżetowym 
będą realizowane nie wie nikt, bo prace nad budżetem dopiero trwają.  Jeżeli chodzi o 
inwestycję wspominaną przez Sołtysa Wsi Cięciwa, to wyjaśnił, że na ostatniej sesji Rady 
Powiatu  dokonano  przesunięcia  tej  inwestycji  na  kolejny  rok  budżetowy,  z  związku  z 
problemami w w wykonaniu jej w przewidywanym trybie. Pozostawiono środki niezbędne 
na wykup nieruchomości.  Jednak ta inwestycja fizycznie będzie  prowadzona w przyszłym 
roku ze względu na problemy prawne z którymi wiąże się niemożliwość przeprowadzenia 
tej inwestycji.
Temat ul. Lipińskiej nawiązuje do tematu braku budżetu na 2012 rok. Oczywiście radni z 
terenu  Wołomina  robią  wszystko  by  ta  inwestycja  znalazła  się  w  przyszłorocznym 
budżecie. Ale o tym zdecyduje Rada Powiatu.
Jeżeli  chodzi  o  Al.  Armii  Krajowej   to  wyjaśnił,  że  radni  z  Wołomina  monitorują  ta 
inwestycję. Zaprosił radnych miejskich na posiedzenia Rady Powiatu. Z toczących się tam 
dyskusji wiele by się dowiedzieli i uzyskali odpowiedzi na wiele swoich pytań. 
Radnemu  Powiatowemu  i  jego  kolegom  z  Rady  Powiatu  szczególnie  zależy  na 
rozpoczęciu budowy ul. Lipińskiej w Wołominie i wraz z burmistrzem podejmują wszelkie 
możliwe działania. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Podziękował  Radnemu Powiatowemu Ireneuszowi  Maślanemu za działalność na rzecz 
Wołomina. Radny skutecznie lobbował na rzecz realizacji inwestycji w Al. Armii Krajowej. 
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Miał nadzieję, że równie skuteczny będzie przy ul. Lipińskiej. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
W miejscowości Mostówka jest ul. Mińska. Na jej części jest chodnik, ale brak jest mostka 
na  rzece.  Tamtędy  przechodzą  dzieci,  które  muszą  przemykać  się  pomiędzy 
samochodami.  Przez  całą  poprzednia  kadencję  był  robiony projekt.  Minął  rok  kolejnej 
kadencji i nic nadal się nie dzieje.  

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Poinformował,  że  projekt  jest  wykonywany,  a  firma która  to  robi  ma czas do  dnia  15 
grudnia   na  jego  oddanie  po  uzgodnieniu.  Koncepcję  realizacji  tego  mostka  można 
obejrzeć w Starostwie. 

Michał Milewski – radny
Prosił również o wycinkę drzew i krzewów na ul. 100-lecia od Zagościńca do Helenowa. 
Jest to ciąg komunikacyjny gdzie nie ma chodnika, a jest cmentarz. 

Leszek Czarzasty – radny
Zapytał,  kto  odpowiada za  sygnalizację  świetlna  na  drodze powiatowej  ?  Uzyskawszy 
odpowiedź, że zarządzający tą droga czyli  powiat, powiedział,  że  na skrzyżowaniu ul. 
Piłsudskiego i Al. Armii Krajowej światła nie działały przez tydzień.  Był świadkiem sytuacji, 
że mieszkańcy dzwoniący w tej  sprawie do powiatu byli  odsyłani  do gminy.  Natomiast 
pracownicy gminy odesłali z powrotem do powiatu. Poprosił więc o zwrócenie uwagi, by w 
przypadku takich interwencji mieszkańcy byli odpowiednio kierowani. 

Wojciech Plichta – radny
Udzielił  informacji  na  wcześniej  zadane  pytanie  przez  radna  Arletę  Dębkowską  dot. 
przystanku autobusowego na Al. niepodległości. Dwa tygodnie temu otrzymał odpowiedź 
od Starosty, że do końca roku problem ma być rozwiązany.
Zapytał  natomiast,  kto  jest  odpowiedzialny  za  rowy  melioracyjne  przy  drogach 
powiatowych  i jak często taki rów musi być doprowadzany do stanu funkcjonalności w 
ciągu roku ?

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Odpowiedział, że za te rowy odpowiada starostwo, a według jego oceny rowy powinny być 
czyszczone dwa razy: po zimie i przed zimą.  Jednak starostwo w Wołominie administruje 
ok. 400 km dróg, w większości w terenie wiejskim, gdzie te rowy występują z obu stron, co 
pociąga za sobą ogrom pracy. 

Wojciech Plichta – radny
Uzupełnił swoje wcześniejsze pytanie, o informację czy obecnie te rowy są przed okresem 
zimowym i  czyszczeniem ?

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Rowy są przed konserwacja przed zimą 

Adam Bereda – radny
Jego  pytanie  odnosiło  się  do  skrzyżowania  Al.  armii  Krajowej  z  ul.  Sasina.  Prosił  o 
rozważenie zmiany organizacji ruchu w tym miejscu tzn. lewoskręt z ul. Sasina  w Al. Armii 
Krajowej w stronę Kobyłki  pozostał  tylko lewoskrętem. Natomiast pas dla samochodów 
jadących prosto ul. Sasina został przesunięty na prawy pas. To bardzo by odróżniło  ruch. 
Samochód skręcający w stronę Kobyłki  bardzo to blokuje.
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Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Obiecał, że przeanalizuje proponowaną zmianę organizacji ruchu i czy jest to zasadne. To 
wynika z różnych czynników ruchu pojazdów – w którą stronę więcej pojazdów jeździ. 

Grażyna Więch – radna
Zapytała, czy jest planowany remont drogi, która biegnie od świateł w Turowie w stronę 
Majdanu  tj.  Matarewicza  i  Kasprzykiewicza.  Ona  po  ostatnich  wykonaniach  przyłączy 
kanalizacyjnych jest w złym stanie.  Problem jest  też z budynkami położonymi najbliżej 
ulicy, które zaczynają pękać.  Są dwa newralgiczne punkty, gdzie po opadach tworzą się 
ogromne kałużę zalewające budynki mieszkalne.

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Uważał,  że na tej  drodze ciężko coś zakwalifikować do remontu.  Ta droga nadaje się 
jedynie  do  całkowitej  przebudowy  wraz  z  wykonaniem  kanalizacji  deszczowej.   W 
bieżącym roku były robione już zabiegi remontowe. Jeżeli zaś chodzi o odwodnienie tej 
drogi,  to  kiedyś  posiadała  ona  rowy.  Jednak  zostały  one  częściowo  zasypane  przez 
mieszkańców. Obecnie ciężko jest  odtworzyć  te rowy,  bo przez nie  przebiegają media 
położone dość płytko. 

Grażyna Więch – radna
Zwracając się do Pana Rafała Urbaniaka zapytała, czy wiadomo mu coś na temat tego, że 
omawiana droga będzie remontowana ? Może w przyszłym roku, czy następnym i czy ten 
temat poruszany jest w powiecie.  Uważała, że największym błędem było wybudowanie 
chodnika  w  tej  ulicy  bez  wcześniejszego  wybudowania  kanalizacji  deszczowej. 
Największe  problemy  z  odwodnieniem  zaczęły  powstawać  wtedy  gdy  wybudowany 
chodnik zablokował odpływ wody. 
Radna prosiła zarządce drogi o zwracanie szczególnej uwagi na przywrócenie do stanu 
poprzedniego  drogi  po  wykonaniu  przyłączy  kanalizacyjnych.  Wykonujące  je  ekipy 
pozostawiają  drogę  w  opłakanym  stanie.  Zdarza  się,  że  są  ułożone  tylko  kostki 
chodnikowe, które po kilku dniach powodują wgłębienie rzędu 20 cm. Ta droga staje się 
droga przez wyboje, a nie droga powiatową. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Zgłaszał, że należy w pierwszej kolejności wykonać projekt przebudowy całej tej drogi, a 
dopiero później  podzielić to na odcinki i sukcesywnie przystąpić do przebudowy tej drogi. 
Remonty cząstkowe są przeprowadzane. Jednak nawierzchnia całej tej drogi jest bardzo 
zdegradowana.  Dlatego uważał, że najbardziej zasadne byłaby całkowita przebudowa tej 
drogi. 
Na  bieżąco  sprawdzają  stan  drogi  po  zakończeniu  wszelkich  inwestycji  na  niej 
prowadzonych i nie odbierają jeżeli coś jest źle zrobione. 

Michał Milewski – radny
Rów melioracyjny między ul. Kochanowskiego, a rondem w Czarnej został oczyszczony, 
została  założona kratka na odpływach,  został  zrobiony odpływ pod ul.  Powiatową,  ale 
drzewa rosnące w tym rowie i na jego burtach nie zostały wycięte. Jedynie ziemia z ich 
korzeni została odsypana i są one w ok. 60% na wierzch.  Gdy przyjdą wiatry i woda to z 
pewnością kilka z nich się przewróci. Zapytał czy tych drzew nie można wyciąć ?

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Stwierdził, że można je wyciąć, ale trzeba mieć pozwolenie na ich wycinkę, o co wcześniej 
wystąpiono.  
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Rafał Biały – radny
Na skrzyżowaniu ul. Wileńskiej z Al. Niepodległości jest wyjazd z osiedla z nakazem skrętu 
w prawo. Wszyscy mieszkańcy, w tym miejscu łamią przepisy ruchu drogowego skręcając 
w lewo. Prosił o zmianę tego znaku i danie możliwości skręcania również w lewo. 

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Sprawdzi czy jest możliwość zrobienia wyjazdu w obu kierunkach.

Zbigniew Paziewski – radny
Została wybudowana  ul. Reja. Skrzyżowanie z ul. Kościelną jakoś się przejedzie. Na ul. 
Lipińskiej jest niewielki ruch i jakoś się przejedzie. Natomiast skrzyżowanie z ul. Wileńską 
jest  bardzo  ruchliwe.  Trudno  przez  to  skrzyżowanie  przejechać.  Zapytał,  czy  jest 
planowana budowa w tym miejscu ronda lub świateł ?

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Obiecał, że również ta sprawę przeanalizują w wydziale w którym pracuje i zastanowią się 
jakie rozwiązania i na ile pozwolą usprawnić ruch na tym skrzyżowaniu. 

Igor Sulich – radny
Zapytał, czy przy Marc polu jest przewidywana zmiana organizacji ruchu przy wyjeździe by 
jakoś usprawnić wyjazd z parkingu przy tym sklepie ?

Rafał Urbaniak -   Zastępca Naczelnika Wydziału Dróg Powiatowych w Starostwie  Wołomińskim
Tą sprawę również zweryfikuje.

Wojciech Plichta – radny
Od pracowników OSiR Huragan i  od pracowników PWKS, że są problemy z energetyką 
jeżeli chodzi o nowe boisko. Zapytał czy istnieje jakiś problem, czy to jest tylko plotka ?

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
W  kwestii  oświetlenia  boiska  na  OSiR  to  w  umowie  jest  zapis,  że  prąd  zostanie 
dostarczony w roku 2012. Natomiast boisko zostanie wykonane do końca bieżącego roku. 
Są  jednak  poczynione  ustalenia  z  Zakładem  Energetycznym.  Oświetlenie  będzie 
podłączone do innej  stacji  trafo  stojącej  na  terenie  OSiR.  Da to  możliwość odebrania 
boiska i zaświeca się lampy oświetleniowe.

Igor Sulich – radny
Pytał, czy to prawda, że dwa miesiące trzeba czekać by się zapisać do Pana Burmistrza 
na rozmowę? Czy zawsze tak było i czy zawsze tak będzie i co Burmistrz ma zamiar w tej 
sprawie zrobić ? 
W dniu 26 sierpnia Komisja Rewizyjna złożyła do Burmistrza pismo w sprawie wyjaśnień 
odnośnie  tego  co  się  stało  w  Ośrodku  Sportu  i  Rekreacji  .  Burmistrz  bardzo  szybko 
zatrudnił  nowego  dyrektora.  Natomiast  nie  odpowiedział  radnym,  dlaczego  zwolnił 
poprzedniego. Prosił więc o odpowiedź na to pismo. 
Jeśli chodzi o budowę pomnika na skwerze w pobliżu urzędy, to na sesji dwa tygodnie 
wcześniej  Burmistrz  obiecał  radnemu udzielenie  odpowiedzi  na  piśmie  co  tam będzie 
robione. Burmistrz ma czas na przekazanie odpowiedzi mediom. Natomiast nie ma czasu 
na udzielenie pisemnej odpowiedzi radnemu, którą sam zasugerował, 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
stwierdził, że zgodnie z przepisami ma dwa tygodnie na udzielenie radnemu odpowiedzi. 
W dniu odbywania się sesji właśnie mija te dwa tygodnie więc na pewno radny otrzyma ta 
odpowiedź. 
Aby zapisać się do Burmistrza nie trzeba czekać dwa miesiące. Odbywa się to od razu. 
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Jednak  lista  osób,  które  chcą  się  spotkać  z  Burmistrzem  jest  bardzo  długa.  Oprócz 
wyznaczonych  godzin  przyjęć,  burmistrz  również  przyjmuje  dziesiątki  osób  w  każdej 
wolnej chwili.  Wprawdzie każdy chce spotkać się z Burmistrzem, jednak często kieruje się 
interesantów  od  Zastępców  Burmistrza  zajmujących  się  danymi  tematami  lub 
bezpośrednio do odpowiednich wydziałów. Gdyby wszyscy chętni  byli  umawiani tylko z 
Burmistrzem to czas oczekiwania na taka rozmowę wynosiłby ok. 4 – 5 miesięcy. Jednak, 
jeżeli ktoś przyjdzie i poczeka, a Burmistrza ma chwile czasu to zawsze kilka minut mu 
poświeci.

Igor Sulich – radny
Nadal nie została udzielona odpowiedź na pismo Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Oczywiście Burmistrz na udzielenie tej odpowiedzi ma nie 14 a 30 dni jeżeli sprawa tego 
wymaga. Skoro jednak znał odpowiedź już na sesji dwa tygodnie wcześniej, to mógł jej 
udzielić. 
Przekazał sugestię od mieszkańców, że skoro jest taka potrzeba to powinien Burmistrz 
wyznaczyć większą liczbę godzin na spotkania z mieszkańcami. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił radnemu, że praca Burmistrza nie polega tylko na spotykaniu się. By sprawa była 
załatwiona to muszą być podjęte pewne działania.  
Natomiast odpowiedź na pismo Komisji  Rewizyjnej jest  w trakcie przygotowywania. Na 
pewno w określonym terminie radny otrzyma odpowiedzi.

Kazimierz Tarapata – radny
Na ul. Wileńskiej, naprzeciwko sklepu Rossman budowany jest pawilon. Nie jest on ładny i 
nie  rysuje  zachęcającego obrazu tej  ulicy.  Prosił  o  informację,  kto  to  buduje i  z  jakim 
przeznaczeniem. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Zobowiązał się do przygotowania odpowiedzi w zakresie posiadanych informacji. 

Adam Bereda – radny
Z  tego  co  mu  wiadomo,  to  jeden  z  tych  pawilonów  jest  stawiany  na  terenie  PWiK. 
Prawdopodobnie teren został wynajęty. 

Arleta Dębkowska – radna
Zwracając się do burmistrza zapytała co się dzieje na Rondzie Solidarności ? Czy tam 
trwa jakaś budowa ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wyjaśnił,  że Wydział  Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego na Rondzie Solidarności 
prowadzi obecnie prace związane z nasadzeniem roślin i porządkowanie jesienne roślin.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Prosił o sprawdzenie co dzieje się na Rondzie Solidarności, bo jego zdaniem trwają tam 
prace budowlane, a nie ogrodnicze. 

Emil Wiatrak – radny
Prosił o przybliżenie sytuacji z planami zagospodarowania przestrzennego, a szczególnie 
dotyczącymi terenu osiedla 1 Maja w tym dla terenu między ul.  Lipińską a ul.  !  Maja. 
Kiedy przewidywana jest procedura głosowania na sesji Rady Miejskiej ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Obecnie dwa plany są ,  które już były wykładane tj.  wieś Lipinki  i  Os.  Wiosenna.  Po 
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uchwaleniu Studium i  po zakończeniu procedury planistycznej,  będzie  można te  plany 
przedstawić  Radzie  do  uchwalenia.  W  kolejności  są  przygotowywane  plany 
zagospodarowania osiedla 1 Maja I,II i III. Po nowym roku pro cedowane będą kolejne 
plany miejscowe. Jest nadzieja, że w ciągu roku uda się doprowadzić do uchwalenia tych 
planów. 

Pkt 7
Interpelacje i zapytania radnych.

Rafał Biały – radny
Złożył do burmistrza wniosek w sprawie organizacji zajęć pływania dla dzieci z klas IV. Ten 
temat podnosił niejednokrotnie na posiedzeniu Komisji Gospodarki i na sesji.  Otrzymał od 
rodziców dzieci  petycję  by  zajęcia  nauki  pływania  w bieżącym roku  szkolnym zostały 
zorganizowane. Swoją prośbę motywował tym, że dzieci obecnie uczęszczające do klasy 
IV, w ubiegłym roku  szkolnym były w klasie III kiedy programowo prowadzona jest nauka 
pływania.  Wówczas  basen  był  nieczynny.  W  tym  roku  rodzice  otrzymali  odpowiedź 
odmowną , że jest to niemożliwe bo nie ma pieniędzy w kasie gminnej.  Radny zwrócił się 
do Burmistrza by przemyślał  ta  sprawę i  postarał  się  znaleźć fundusze na te  zajęcia. 
Uważał, że Gmina Wołomin jest na tyle dużą gminą, że te pieniądze powinny się znaleźć. 
Jest  wiele  tematów mniej  potrzebnych,  a  dzieci  są  przyszłością  tego  miasta.  Na  tym 
należy się skupić na kreowaniu przyszłości , a nie nad tymi którzy niekoniecznie mają tu 
coś do powiedzenia. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
również jest za tym, by dzieci z klas IV miały prowadzone lekcje nauki pływania. Uznał, że 
najlepszym wyjściem będzie by w budżecie 2012 roku te środki zostały zabezpieczone, by 
już w styczniu te lekcje mogły się odbywać. 
W  związku  z  tym,  iż  najbardziej  interesujące  dla  wszystkich  w  nowym  budżecie  są 
inwestycje, dlatego Burmistrz chciał się spotkać z radnymi jeszcze przed tym kiedy ten 
projekt budżetu zostanie przygotowany i omówić ten temat.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przyłączył się do wniosku radnego Rafała Białego, bo i on ma pisma od kilku szkół , w 
których dyrektorzy wraz z rodzicami upominają się o to,  by dzieci  z obecnych klas IV 
mogły korzystać z basenu. 
Powrócił  także do sprawy dowożenia dzieci  z  Mostówki  do szkoły w Ossowie.   W tej 
sprawie była prowadzona korespondencja. Chciał się dowiedzieć na jakim etapie obecnie 
jest teraz sprawa i jak te dzieci docierają do szkoły.  

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP
Wyjaśniła, że dzieci z Majdanu do Ossowa były dowożone środkami transportu wynajętymi 
na podstawie zamówienia publicznego przez gminę. W ubiegłym roku szkolnym okazało 
się, że dzieci nie korzystają z tego przewozu a ten bus jeździł pusty, a dzieci wsiadały do 
tego busu komunikacji  miejskiej. Na wniosek dyrekcji szkoły podjęto decyzje, zgodnie z 
ustawą o systemie oświaty, że te dzieci będą jeździły tym środkiem komunikacji miejskiej i 
zgodnie z ustawą będą miały zwracane koszty. Tak też było w ubiegłym roku szkolnym.  W 
tym roku szkolnym również w ten sposób jest zorganizowany dowóz dzieci do szkoły z 
majdanu do Ossowa. Problem jest taki, że ten bus komunikacji miejskiej nie zajeżdża do 
Mostówki.  Pani dyrektor rozmawiała z pracownikiem urzędu, który tym się zajmuje i z 
przewoźnikiem. Z tych rozmów wynika, że w obecnej chwili nie ma możliwości by zmienić 
trasę tak, by ten bus zajeżdżał do Mostówki, ponieważ wiązałoby się to ze zmianą czasu 
przejazdu w całym Wołominie.  W zamówieniu publicznym, którego rozstrzygniecie będzie 
funkcjonowało od 1 stycznia , przystanek w Mostówce pojawi się. Oznacza to, że od 1 
stycznia bus komunikacji miejskiej będzie zajeżdżał również do Mostówki.  
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Zgodnie  z  art  ustawy  o  systemie  oświaty,  jeżeli  droga  dziecka  z  domu  do  szkoły  w 
obwodzie  w  którym  mieszka  przekracza  4  km  w  przypadku  uczniów  gimnazjum,  to 
obowiązkiem gminy jest zapewnienie bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu, 
lub zwrot kosztów przejazdu środkami komunikacji publicznej. Na tej trasie z Mostówki do 
Majdanu jest środek komunikacji publicznej, i dobrze by było by te dzieci korzystały z tego 
środka, a gmina będzie zwracała koszty. Środek komunikacji publicznej jest również od 
Majdanu do Ossowa. 

Adam Bereda – radny
Sugerował, że warto by w sprawie busów porozumieć się z Warszawskiem ZTM, który 
prowadzi  tzw.  linie  dowozowe  do  swoich  sieci  i  współfinansuje  te  linie.  Gdyby  takie 
porozumienie doszło do skutku to może gmina oszczędziłaby na dowozie. Byłby transport 
publiczny i gmina wydawałaby mniej. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że kierownictwo urzędu jest na etapie sprawdzania wszelkich możliwości 
organizacji  transportu  dla  mieszkańców,  a  zwłaszcza  te,  które  dałyby  oszczędności  . 
Jednak żadnych ostatecznych decyzji nie podjęto.

Adam Bereda – radny
Podpowiedział  Zastępcy Burmistrza, że warto się zapytać dyrektora ZTM Pana Leszka 
Ruty. Oni prowadzą takie linie dowozowe np. już w Zielonce taka linia istnieje. 

Dominik Kozaczka – radny
Powrócił  do  poprzedniej  sesji  i  pytał  czy  przez  dwa  tygodnie  jakie  od  niej  upłynęły 
Burmistrz rozmawiał z PKP, województwem w sprawie modernizacji przejazdu przez tory 
kolejowe.  Inwestor  w  złożonym  piśmie  zobowiązał  się  do  partycypacji  w  budowie 
bezkolizyjnego  przejazdu  przez  tory  kolejowe.   Nie  było  powiedziane  kto  będzie 
inwestorem tego projektu. W oświadczeniu inwestor zawarł obostrzenia do realizacji  tej 
partycypacji.  Radny  obawiał  się,  że  za  jakiś  czas  inwestor  stwierdzi,  że  nie  będzie 
partycypował, bo nie zostały zrealizowane wskazane warunki tej partycypacji. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
poinformował,  że  w  ostatnim  tygodniu  spotkał  się  z  inwestorem  i  podtrzymał  swoje 
deklaracje  złożone  podczas  sesji  Rady  Miejskiej.   Obecnie  czynione  są  starania  o 
spotkanie  z  przedstawicielami  PKP.  Ze  stron  internetowych  wiadomo  jest,  że  został 
ogłoszony  przetarg  na  przebudowę  całej  linii,  który  uwzględnia  również  przejazdy 
kolejowe.  W dniu 7 listopada ma być  otwarcie  ofert.   Ten temat  jest  realizowany bez 
udziału Gminy Wołomin.  Jednak PKP chce przebudować ta linię, i  jest nadzieja, że ta 
przebudowa uwzględni również przebudowę przejazdów kolejowych. 

Dominik Kozaczka – radny
Obiecał, że będzie monitorował tą sprawę na bieżąco i na następnej sesji zada pytanie 
jakie  są  postępy.  Nie  chciałby  by  powstała  taka  sytuacja,  że  gmina  poprzez  jakieś 
zaniedbania   będzie  musiała  wydać  całą  kwotę  na  zrobienie  tego  przejazdu 
bezkolizyjnego.  Wprawdzie  inwestor  w  swoim  piśmie  obłożył  swoja  deklaracje 
obostrzeniami, że kolejne warunki muszą być spełnione. Jeżeli coś nie zostanie spełnione, 
to nie dofinansuje inwestycji i gmina będzie musiała robić cały przejazd na własny koszt.   

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Proponował  zorganizowanie  posiedzenia  komisji  z  udziałem przedstawicielami  PKP w 
Urzędzie Miejskim w Wołominie, by wszystkie pytania i niejasności wyjaśnić. 
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Dominik Kozaczka – radny
Obserwował stronę internetową, gmin Warszawskich i innych gmin. Spodobało mu się, że 
wszystkie interpelacje radnych są publikowane na BiP urzędu. Jest zakładka interpelacje i 
jest  napisane  kto  składał  i  jest  zeskanowana  treść  tej  interpelacji  i  jest  odpowiedź 
burmistrza lub któregoś z pracowników merytorycznych.  Zapytał, czy taką rzecz można 
wprowadzić na stronie internetowej Urzędu Miejskiego ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Zaproponował,  by  takie  informacje  były  w  zakładce  Rady  Miejskiej.  Jest  to  kwestia 
informatyków i Wydziału Kultury i promocji by ten temat był załatwiony

Dominik Kozaczka – radny
Otrzymał  odpowiedź  na  swoja  interpelacje  od  Pana  Naczelnika  Krzysztofa 
Kaźmierowskiego w sprawie skrzyżowania ul. Waryńskiego i Głowackiego na Os. Sławek . 
W odpowiedzi jest informacja, że planuje się wprowadzenie zmian na tym skrzyżowaniu. 
Jednak gdy się  coś planuje lub projektuje  to  można czekać i  sześć lat.  Poprosił  więc 
naczelnika o sprecyzowanie kiedy te plany realnie wejdą w życie. 

Krzysztof  Kuśmierowski  –  Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  i  Terenów 
Publicznych
Jeżeli w odpowiedzi był zapis, że się planuje, to oznacza, że trzeba przygotować projekt 
organizacji  ruchu. Uzgodnić go z instytucjami, które go opiniują i dopiero wtedy będzie 
można zmienić ta organizację. Miał nadzieję, że to nastąpi niebawem. Nie jest jednak w 
stanie określić horyzontu czasowego. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przed chwila rozmowa toczyła się na temat czegoś co radny Dominik Kozaczka nazwał 
interpelacją. Przypomniał, że zgodnie ze Statutem interpelacje składa się do Burmistrza za 
pośrednictwem Przewodniczącego Rady. A tego tematu on nie zna. W związku z tym w 
takich przypadkach nie trafia one na stronę internetowa w zakładce Rady Miejskiej.  

Dominik Kozaczka – radny
Swoją  interpelacje  złożył  do  kancelarii  na  biuro  podawcze.  A zeskanowany dokument 
przesłał do Biura Rady. Odpowiedź przyszła do radnego bezpośrednio. Nie chciał wnikać 
w organizację  udzielania odpowiedzi. 
Kolejne pytanie dotyczyło terminu oczyszczenia i pogłębienia rowu na terenie ogródków 
działkowych. Działkowcy mieli to przyobiecane. Dzwonią teraz do radnego, że nic w tej 
sprawie nie jest robione. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że firmy zostały już wprowadzone na poszczególne odcinki rowów, więc w 
listopadzie ten rów zostanie oczyszczony. 

Dominik Kozaczka – radny
Jest teren po byłym Globi. Teren w większości jest  utwardzony. Wiadomo, że tam jest 
kwestia sporna. Zapytał, czy do czasu wyjaśnienia sprawy nie można by zdjąć ogrodzenia, 
a teren byłby wykorzystany dla mieszkańców jako parking ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Obawiał się, że gdyby to zostało zrobione, to czy na kolejnym posiedzeniu sądu, którego 
termin został wyznaczony na miesiąc luty nie byłoby to użyte przeciwko gminie, że działa 
bezprawnie. 
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Sebastian Bała – Wydział Zarządzania Nieruchomościami
przed  sadem  toczy  się  postępowanie  o  wydanie  nieruchomości.  Ogrodzenie  nie  jest 
własnością  gminy,  więc  do  czasu  prawomocnego  postanowienia  sądu  byłoby  to 
naruszeniem posiadania. Dlatego nie ma możliwości zdjęcia tego ogrodzenia. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał, czy ul. Sasina i ul. Błońska zostaną ujęte w planie przejezdności na przyszły rok, 
albo z oszczędności po przetargowych jeszcze w roku bieżącym ? 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Stwierdził,  że  w  bieżącym  roku  raczej  nie  będzie  możliwa  realizacja  wymienionych 
inwestycji.  Tych oszczędności już nie ma. Jedynie ul. Krucza będzie modernizowana z 
zaoszczędzonych środków. Natomiast co do przyszłego roku, to zależy od radnych jakie 
podejmą decyzje. 

Dominik Kozaczka – radny
Ulica Suwalska miała być wykonana w br. , do tej pory nie jest realizowana. Czy w 2011 
roku zostanie wykonana ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że ul. Suwalska zostanie zrealizowana w miesiącu listopadzie. 

Dominik Kozaczka – radny
Poprosił o informację dotyczącą zwrotu budynku po policji przy ul. Legionów. Słyszał, że 
Burmistrz negocjuje z policją tego budynku gminie. Na jakim etapie są te negocjacje

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Kwestia zwrotu tego budynku przy ul. Legionów jest uzależniona od wyprowadzenia się z 
tego  budynku  policji.   Natomiast  wyprowadzenie  się  policji  jest  uzależnione  od 
ewentualnego wykonania remontu budynku przy ul. Wileńskiej, gdzie Komenda Powiatowa 
ma swoja siedzibę.  Wpłynął do urzędu wniosek, by zabezpieczyć w budżecie środki na 
remont  tego  budynku.  Komendant  powiatowy  Policji  wnioskuje  by  Gmina  Wołomin 
pomogła w tym remoncie. Dopiero po wykonaniu tego remontu i po przeniesieniu sekcji  z 
ul. Legionów do budynku przy ul. Wileńskiej, będzie możliwość przyjęcia budynku przy ul. 
Legionów.

Dominik Kozaczka – radny
W części ogrodzenia terenu zespołu Szkół przy ul. Sasina, od strony Lwowskiej była stara 
siatka i ta siatka została zdemontowana i teraz nie ma tam ogrodzenia takiego jak być 
powinno. Zapytał, czy coś w tej sprawie zostanie zrobione ? Na przyszłą sesje sprecyzuje 
bardziej to pytanie i zrobi zdjęcia. 

Halina Bonecka – Dyrektor ZEAS iP.
Odcinek  ogrodzenia  o  którym  mówi  radny  jest  bezpośrednio  przy  ścianie  sali 
gimnastycznej. Teraz ściana sali gimnastycznej jest ogrodzeniem terenu na tym odcinku. 
Pozostały teren szkoły jest ogrodzony siatką. 

Wojciech Plichta – radny
dwa tygodnie wcześniej radni mieli pretensje, że zgłaszane przez nich dziury w jezdniach 
nie  są  naprawiane.  Minęły  kolejne  tygodnie  i  te  naprawy  nie  zostały  wykonane, 
przynajmniej jeżeli chodzi o ulice przez niego zgłaszane.  Zastępca  Burmistrza Sylwester 
Jagodziński  zapewnił,  że na pewno zostało  to  zgłoszone do MZO. Tworzą się  kolejne 
dziury w jezdniach, a te zgłaszane miesiąc wcześniej jeszcze nie zostały naprawione. 

17



Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Informacja o ubytkach w jezdniach była zgłaszana do MZO. Oczekuje się na wykonanie. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Grupy remontowe MZO dziury łatają na bieżąco. Jednak jest ich tak dużo, że pracując 
nawet po 10 godz. dziennie nie są w stanie wszystkich naprawić. Dodatkowo cały czas 
MZO boryka się  z  awaria  sprzętu.  Urządzenie było  już pięć  razy w serwisie.   Trzeba 
będzie ta maszynę zwrócić, ale nastąpi to dopiero po zakończeniu sezonu. Doraźnie czyni 
się  starania  by była  ona sprawna.  Codziennie tez  urządzenie jeździ  po mieście  i  łata 
dziury. Na pewno wszystkie zostaną wypełnione, ale w kolejności.

Katarzyna Lubiak – radna
Zapytała czy Burmistrz rozważa rozszerzenie   funkcjonowania miejskiej linii autobusowej 
o nowe tereny. Ta linia jest wyznaczona w formie ósemki  po obrzeżach miasta. Może 
należałoby ja tak poprowadzić, by można było dostać się z jednego końca miasta na drugi 
bez  przesiadki.  Zbliża  się  zima  i  wielu  mieszkańców  np.  mieszkających  pod  lasem 
dojeżdżałaby taka linia do stacji PKP zamiast samochodem. Zaparkowanie samochodu w 
pobliżu stacji graniczy z cudem. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że linię komunikacji miejskiej można rozszerzać, ale należy pamiętać, że to 
są kolejne koszty dla  gminy. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że starano się wstępnie oszacować jakie będą koszty zwiększenia ilości 
kilometrów obecnie funkcjonujących linii i rozszerzenia ich o nowe tereny i miejscowości i 
typu Mostówka czy Grabie. Dodatkowy koszt w przyszłym roku to ok. 50 tys. zł.  Natomiast 
gdyby gdyby uruchomić nowa linie to byłoby to ok. 200 tys. zł dodatkowo. Rada musi się 
nad tym zastanowić czy chce taką nowa linie uruchomić. Wniosków o to jest dość dużo. 

Katarzyna Lubiak – radna
poprosiła  o  informacje,  czy  Burmistrz  rozmawiał  z  sąsiednimi  gminami  odnośnie 
wspólnego biletu ? 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Na koniec roku wypływa zawsze kwestia wspólnego biletu. Wpłynęło pismo z ZTM , że 
koszty  związane  z  funkcjonowaniem  tego  biletu  wzrastają.  Odbyło  się  spotkanie 
Burmistrzów  Kobyłki,  Zielonki  i  Ząbek  i  omówiono  ten  temat.  Zastanawiano  się  nad 
dalszym  postępowaniem.  Trzeba  zabezpieczyć  środki  w  budżecie  na  przyszły  rok. 
Burmistrzowie pozostałych gmin również sceptycznie podchodzą do tego  tematu, bo są 
ciągłe podwyżki.  Kolejne spotkanie zaplanowane jest w ciągu najbliższych tygodni. Rada 
będzie na bieżąco informowana o kolejnych krokach. 

Adam Bereda – radny
Komisja Rewizyjna prowadziła kontrole gospodarki  komunalnej.  Zapytał  kiedy odbędzie 
się  spotkanie  z  Przedsiębiorstwem  Komunalnym  w  sprawie  przyszłości  prowadzenia 
szeroko  rozumianej  gospodarki  komunalnej  na  terenie  gminy  i  uaktualnienia  planu 
gospodarki mieszkaniowej na najbliższe lata ?
Na jednej z sesji został przyjęty regulamin utrzymania czystości na terenie gminy i jest tam 
punkt mówiący, że śmietniki w Gminie Wołomin maja być ustawione co 100 m. Zapytał czy 
w Gminie Wołomin jest spełniany ten punkt regulaminu ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Zadane pytanie uznał za retoryczne, bo wiadomo, że nie. Ta kwestia  jest w obecnym 
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stanie prawnym dość trudna do rozwiązania, ponieważ choć śmietniki są ustawiane, to 
wysypywane  są  do  nich  odpady  z  gospodarstw  domowych.  Mieszkańcy  chcąc 
zaoszczędzić  na  wywozie  śmieci  wynoszą  je  do  śmietników  ulicznych.  Dlatego  te 
śmietniki, które są obecnie ustawione, znajdują się w centrum miasta. 
Gospodarka  mieszkaniowa  to  jest  kolejny  trudny  temat  z  którym  trzeba  będzie  się 
zmierzyć w tej kadencji.  Jest to dopiero początek rozmów, planowania gospodarowania 
gminnym zasobem mieszkaniowym. 

Grażyna wiech – radna
Powróciła do sprawy przebiegu trasy linii autobusowej. Na jednej z ostatnich sesji prosiła o 
ponowne nawiązanie rozmów z Gmina Kobyłka. Po rozmowie z Burmistrzem Kobyłki  i 
radnymi, wie że jest bardzo pozytywne nastawienia władz tego miasta.  W związku z tym, 
że Burmistrz Ryszard Madziar spotykał się z Burmistrzem Robertem Roguskim, zapytała 
na jakim etapie rozwiązania jest ta sprawa i w którym kierunku zmierza ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że na spotkaniu temat był zaznaczony, ale jeżeli dochodzi się do kwestii 
finansowych to zaczynają się ewentualne rozbieżności.  Obiecał, że postara się, by przy 
przygotowywaniu nowego rozkładu jazdy komunikacji  miejskiej,  dojść do porozumienia. 
Jeżeli  nie  będzie  porozumienia  w  kwestii  finansowej  to  nie  będzie  tej  linii.  Kolejne 
spotkanie odbędzie się w ciągu dwóch tygodni i o tym też Burmistrz  będzie rozmawiał z 
władzami Kobyłki. 

Grzegorz Szewczyk – radny
Skoro mieszkańcy sami sobie zrobili  parking przy peronach na Słonecznej  i  dobrze to 
wygląda, a jednocześnie wybawili władze gminy z pewnego rodzaju kłopotu to prosił, by w 
miarę możliwości co jakiś czas wysypać w to miejsce jakiś żużel. Gdy przyjdzie zima, to 
żeby pług odgarniał z tego miejsca śnieg. 

Zbigniew Paziewski – radny
Z rożnych informacji wynika, że przy modernizacji linii kolejowej maja być wykonane dwa 
przejazdy. Nie ma mowy o przejściach dla pieszych pomiędzy Wołominem, a Słoneczną. 
Trudno sobie radnemu wyobrazić,  że mieszkańcy idąc ul.  Sikorskiego, będą  szedł  do 
przejścia  przez  tory  w  Wołominie  lub  na  Słonecznej.  Nawet  jeżeli  będą  ściany 
wygłuszające, to i  tak będą one dewastowane, bo ludzie nie będą chodzili  dookoła. W 
rozmowach z PKP ten temat warto by było poruszyć.

Leszek Czarzasty – radny
Podzielał  stanowisko  radnego  Zbigniewa  Paziewskiego.  W  ostatnim  projekcie,  który 
widział nie ma przejścia dla pieszych na wysokości ul. Sikorskiego, choć wcześniej o tym 
się mówiło. Zmieniło się również usytuowanie peronów. Na słonecznej pozostaną one w 
dotychczasowym miejscu, a nie tak jak mówiono wcześniej, że zostaną one przeniesione 
na druga stronę. Przy stacjach kolejowych przejścia dla pieszych będą. Proponował, by 
były prowadzone rozmowy w tym kierunku, że miasto dołożyłoby się do tego dodatkowego 
przejścia przez tory w połowie drogi między peronami. 
Wiadomo, jest, że ZTM w Warszawie chce coraz więcej pieniędzy, ale nie zgadza się z 
tym, by te pieniądze cały czas dokładała gmina . Drugim rozwiązaniem jest to, by ten bilet, 
który będzie wspólny, a będzie obejmował i cenę kolei i komunikacji miejskiej był droższy. 
Z prowadzonych przez radnego rozmów z mieszkańcami, to tak naprawdę nie chodzi o 
fakt ceny tego biletu, lecz o fakt, że jest to jeden wspólny bilet. Może rozmowy powinny 
pójść w tym kierunku i to znacznie odciążyłoby budżet gminy w dofinansowywaniu tego 
biletu. 
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Wojciech Plichta – radny
Na początku września odbyło się spotkanie z mieszkańcami i Radą Sołecka w Duczkach. 
Tam  Przewodniczący  mówił  o  negocjacjach  z  Kolejami  Mazowieckimi  odnośnie 
pozwolenia na postawienia wiaty na peronie Stacji Zagościniec.   Prosił o informację czy 
jest już decyzja ?

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Poinformował,  że  otrzymał  odpowiedź  w  tej  sprawie  od  Kolei  Mazowieckich.  Koleje 
Mazowieckie zgodziły się o wybudowanie wiat przystankowych. Jednak nie chcą ponosić 
kosztów tych prac. Przewodniczący pracuje nad ta sprawa i ma nadzieję, że w ciągu kilku 
tygodni te wiaty staną na przystanku w Zagościńcu.

Michał Milewski – radny
w  przeciwieństwie  do  propozycji  radnego  Leszka  Czarzastego  prosił  by  nie  obciążać 
mieszkańców kosztami wzrostu cen biletu zintegrowanego. Bilety komunikacyjne i tak są 
bardzo drogie.   Obecnie bilet  miesięczny kosztuje  ok.  150zł,  a  to  są  duże koszty dla 
budżetów  domowych.   Z  tego  co  radnemu  wiadomo,  od  stycznia  mają  być  kolejne 
podwyżki cen biletów w kolejach mazowieckich. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Postara się zwrócić o dofinansowanie biletu zintegrowanego przez powiat, bo przecież 
mieszkańcy Gminy Klembów i Gminy Poświętne  dojeżdżają do stacji na terenie Gminy 
Wołomin i przesiadają się na kolej. W związku z czym Gmina Wołomin  dofinansowuje 
mieszkańców pozostałych gmin powiatu. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Na parkingu, który został wybudowany w ubiegłym roku w Zagościńcu, to prawie połowa 
samochodów jest spoza terenu Gminy Wołomin. 

Igor Sulich – radny
Gdy  ruszało  funkcjonowanie  komunikacji  miejskiej  to  proponował,  by  te  linie  były  tak 
zaplanowane, by wszystkie dojeżdżały do stacji kolejowej. Teraz po dwóch latach wszyscy 
dochodzą do tego samego. To od początku można było zrobić sensownie.
W odniesieniu do sugestii radnego Leszka Czarzastego aby zrobić tak by to był faktycznie 
wspólny bilet,  to przypomniał,  że posiadana kompetencja Rady Miejskiej  tj.  ogłaszanie 
przetargu i wybieranie wykonawcy usługi polegającej na dowozie tych dzieci , to uważał, 
że należy to zlecić ZTM. Jest wola aby ZTM to przejął. Co do ceny tej usługi to sprawa jest 
do negocjacji. 
Burmistrz mówi, że nie ma pieniędzy na wspólny bilet, a kilkaset osób podpisało się pod 
petycją by nie został  on zniesiony.  Dyskusja powinna iść w tym kierunku ile to będzie 
kosztowało, a nie nad tym by ten bilet zlikwidować. Powinno się też prowadzić rozmowy z 
ZTM,  by  uruchomiło  linie  dowożące  ludzi  do  stacji  kolejowej.   ZTM tez  ma taki  plan 
rozwoju, że w tych wszystkich miejscowościach podwarszawskich w ten sposób ma być 
organizowana komunikacja. Tu można by było szukać pola porozumienia. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Na środku  ul. Pogodnej w Zagościńcu Zakład Energetyczny postawił słup. To jest droga 
gminna.  Mieszkańcy tej  ulicy otrzymali  od  dyrektora  MZO pismo,  że  śmieci  nie  będą 
odbierane  bo  w  ta  ulice  nie  można  wjechać.   Mieszkańcy  zwrócili  się  do  zakładu 
Energetycznego  by  słup  został  przeniesiony  i  otrzymali  odpowiedź,  że  postawiony on 
został zgodnie ze sztuka budowlaną i należy zwrócić się do gminy. Gmina twierdzi, że słup 
nie jest  jej  własnością.  Ostatecznie ustalono, że to mieszkańcy mogą na własny koszt 
przestawić sobie ten nie ich słup z nie ich drogi.  Uznał to za jakieś nieporozumienie i 
prosił  o ponowne zbadanie sprawy i pomoc tym ludziom. 
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Marek Górski – radny
W związku z tym, że zbliżają się obchody dnia Wszystkich Świętych prosił o zadbanie o 
cmentarze i ich okolice. 
Jeżeli pracownicy urzędu jeżdżą po terenie gminy to powinni zwrócić uwagę na to jak są 
postawione znaki  drogowe.  Nie powiedział  o  które znaki  chodzi.  Chciał  sprawdzić  czy 
pracownicy  zorientują  się,  że  znaki  są  postawione  w  nieodpowiednich  miejscach  i 
ostrzegają przed czymś czego nie ma. 

Grażyna Więch – radna
Zwróciła się do odpowiednich komisji z prośbą by zajęli się uchwałą dotyczącą warunków 
usytuowania sklepów sprzedających alkohol w pobliżu szkół i przedszkoli. Blisko rok temu 
dyskutowano nad ta kontrowersyjna uchwałą. Wtedy podjęto decyzję,  że przedłuży się 
zgodę  na  sprzedaż  alkoholu  o  kolejne  dwa  lata  w  placówkach,  które  nie  spełniają 
warunków, ale szybko przystąpi się do prac nad zmiana uchwały. Minął rok pracy rady i nic 
się  nie  dzieje.  Znowu  radni  zostaną  postawieni  w  sytuacji,  że  osoby  prowadzące 
działalność nie są przygotowani i pozbawi się ich miejsc pracy. 
Dlatego prosiła aby jak najszybciej do rozmowy na ten temat powrócić. 

Pkt 8 
Podjecie uchwał. 
                                                               Salę opuścił radny Rafał Biały godz. 12:20

Uchwała Nr IX-96/2011 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na rok 
2011;

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Anita Grabowska – Skarbnik Gminy. Treść 
uzasadnienie załączona do egzemplarza archiwalnego uchwały.

Emil Wiatrak – radny
W związku z przeniesieniem kwoty 5000 zł  ,   z  przeznaczeniem na wyjazd służbowy 
Dyrektora OSiR Huragan do Turcji, prosił o informację kiedy ten wyjazd nastąpi ? 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odesłał  radnego  do  strony  internetowej  Urzędu  Miejskiego  gdzie  jest  opisany  cały 
scenariusz wyjazdu do Turcji i wszystkie informacje są szczegółowo podane. 

Emil Wiatrak – radny
Z otrzymanej odpowiedzi zrozumiał, że jeżeli będzie miał w przyszłości jakieś pytania do 
burmistrza,  to  zostanie  odesłany  do  strony  internetowej  lub  do  innych  materiałów 
źródłowych. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Uważał, że na stronie internetowej są wszelkie informację, więc szkoda czasu na sesji 
Rady Miejskiej  by Burmistrz  odczytywał  radnemu wszystkie  te  informacje,  które są na 
stronie internetowej.  Wyjazd o który radny pyta odbył się w dniach 16-23 października 
2011 roku. To był pobyt Polskiej delegacji  samorządowej w Turcji. Gmina Wołomin ma 
podpisana umowę, o współpracy pomiędzy miastem Tureckim a Gminą Wołomin. Odbyło 
się  tam  spotkanie  z  przedstawicielami  parlamentu  tureckiego,  z  przedstawicielami 
Ministerstwa  Turystyki  Turcji,  z  Burmistrzem  Ankary,  z  władzami  samorządowymi, 
lokalnymi samorządowcami, z władzami samorządowymi miasta Antenia.  Był to bardzo 
długi program.  
                                           Na salę obrad powrócił radny Rafał Biały godz. 12:25
Emil Wiatrak – radny
W związku z tym, że ani budżet miasta ani budżet OSiR jeszcze nie przewiduje środków 
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na takie wyjazdy, poprosił o wskazanie z jakich środków została pokryta należność za tą 
wizytę, skoro to jeszcze nie zostało uchwalone przez Radę Miejską. 
Kolejne pytanie dotyczyło faktu zdjęcia z planu inwestycji budowy ul. Lipiny B kwoty 300 
000 zł. Jego pytanie było kierowane nie tyle do Burmistrza jak do Redaktora Naczelnego 
Pulsu Wołomina, gdyż w drugim numerze tego wydawnictwa, zostało napisane :”Przed 
zimą  wybudujemy  ul.  Lipiny  B  w  Wołominie.  Urząd  Miejski  posiada  już  kompletną 
dokumentacje budowlaną tej drogi. 27 marca Burmistrz złożył u Starosty Wołomińskiego 
wniosek o zezwolenie na realizację tej inwestycji. Decyzja zostanie wydana lada chwila, 
bo już w czerwcu i wtedy rozpoczną się prace budowlane które potrwają ok. 3 miesięcy.” 
Radny poprosił o zamieszczenie w pulsie Wołomina szczegółowych informacji dlaczego ta 
inwestycja  nie  została  zrealizowana.  Zdaniem   radnego  mieszkańcom  należą  się 
przeprosiny za wprowadzenie w błąd, gdyż informacja w Pulsie Wołomina jednoznacznie 
wskazywała  na  to,  że  droga  zostanie  wykonana  w  2011  roku,  a  jednak  nie  zostanie 
wykonana.  Powinna też się znaleźć precyzyjna informacja kiedy ta inwestycja zostanie 
zrealizowana.  Informacja  powinna  być  rzetelna  by  na  przyszłość  nie  było  takich 
nieporozumień. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Obiecał,  że jeżeli  są jakieś niedociągnięcia  w kwestii  udzielanych informacji,  to  zwróci 
uwagę Naczelnikowi. 

Igor Sulich – radny
Poprosił o uzasadnienie merytoryczne pobytu Pana Dyrektora Piotra Szulca. Z kim on się 
tam spotykał i czego dotyczyły jego kontakty które tam nawiązał i czym one zaowocują te 
kontakty w przyszłości. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomin
Podziękował  radnemu za to  pytanie  i  obiecał  udzielić  na nie  pisemnej  odpowiedzi  jak 
najszybciej.

Emil Wiatrak – radny
Ponieważ nie  otrzymał  odpowiedzi  na swoje pytanie z  jakiego § zostały wydatkowane 
pieniądze na pokrycie kosztów wyjazd dyrektora OSiR do Turcji,  prosił  o udzielenie tej 
odpowiedzi.  Zrozumiał, że on sam otrzyma ta odpowiedź na piśmie, ale jest wielu radnych 
którzy też chcieliby usłyszeć odpowiedź na to pytanie. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Udzieli  informacji  na  piśmie,  lub  pod  koniec  sesji,  jeśli  uda  mu  się  takie  informacje 
uzyskać. 

Igor Sulich – radny
Stwierdził,  że  niepokojącym jest  fakt,  iż  Burmistrz  przychodzi  do  radnych  z  projektem 
uchwały ,  którym wprowadza zmiany w budżecie na które nie zna uzasadnienia. Prosi 
radnych o przeniesienie pieniędzy, na zadawane pytania potrafi  tylko odpowiedzieć, by 
radni  sprawdzili  sobie  na  stronie  internetowej  lub,  że  przyśle  pismem  odpowiedź  na 
pytanie dlaczego te pieniądze przenosi, to oznacza, że mało poważnie traktuje radnych. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Stwierdził, że radny mógł swoje pytania zadać na posiedzeniu Komisji  Gospodarki i do 
sesji otrzymałby odpowiedź. 

Igor Sulich – radny
Swoje  pytanie  zadawał  również  na  posiedzeniu  komisji,  ale  i  wtedy  uzyskał  taką 
odpowiedź, że odpowiedź uzyska na sesji. 
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Piotr Szulc – Dyrektor OSiR Huragan
Powiedział, że w  proponowanej zmianie chodzi o uporządkowanie finansów. Wprawdzie 
na  opłacenie jego wyjazdu można by było  skorzystać  z  pieniędzy przeznaczonych na 
szkolenie.  Natomiast by stworzyć taki  paragraf  wystąpiono z przedłożonym wnioskiem. 
Zgodnie z przepisami, jest 1 miesiąc na dokonanie zmian w budżecie. 

Igor Sulich – radny
W związku z tym, iż pojawiają się kolejne informacje, że za pobyt dyrektora OSiR można 
zapłacić  z  pieniędzy  przeznaczonych  na  szkolenia,  poprosił  Skarbnika  Gminy  o 
interpretacje tego co powiedział dyrektor OSiR. Czy Burmistrz z Panem Piotrem Szulcem 
byli w Turcji na szkoleniu, czy na zwiedzaniu czy na opalaniu.

Piotr Szulc – Dyrektor OSiR Huragan
W związku z tym, że sprawa dotyczy bezpośrednio jego odpowiedział, że pomimo, iż wraz 
z  Burmistrzem  przez  4  dni  mieszkali  w  odległości  100  metrów  od  plaży  to  dopiero 
przedostatniego dnia pobytu mogli z niej skorzystać. Niestety nie była to wycieczka. Co do 
pieniędzy,  to  można  je  było  przesunąć  również  z  innych  środków,  ale  proponowana 
zmiana jest wynikiem sugestii Skarbnika Gminy w tym temacie. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Posiada  wiedzę  jedynie  na  temat  tego  kto  był  na  tym wyjeździe,  ale  nie  wie  jaki  był 
program  tego  wyjazdu,  ponieważ  w  nim  nie  uczestniczyła.  Może  wyjaśnić  co  można 
zapłacić  z  §  442,  a  co płaci  się  z  §  470 – czyli  szkolenia.  Trudno jej  się  odnosić  do 
wypowiedzi innych osób. Nie chce ich komentować. 

Igor Sulich – radny
Prosił  o  kopie  pism  jakie  zostały  złożone,  które  mogłyby  być  uzasadnieniami  do 
proponowanych  zmian  w  budżecie.  Nie  powinno  się  teraz  tworzyć  uzasadnień  dla 
paragrafów z których można było zapłacić, a się nie płaciło. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
By kompleksowo odpowiedzieć kompleksowo  radnemu na jego pytania potrzebuje czasu. 
Odpowie pisemnie na zadawane pytania. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za - 16 głosów, przeciw-2 głosy, wstrz.2 
osoby

Uchwała  Nr  IX-97/2011 w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Wołomin na lata 2011 – 2032;

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Anita Grabowska – Skarbnik Gminy. Treść 
uzasadnienie załączona do egzemplarza archiwalnego uchwały.

Emil Wiatrak – radny
W zarządzeniu Burmistrza Wołomina Nr 160/2011 z dnia 15 września 2011 roku, Burmistrz 
zdjął  kwotę  300  000  zł  z  wydatków na zadania  inwestycyjne  i  zakupy w  2011 r,  tj  z 
załącznika Nr 5 do tego zarządzenia. Teraz plan inwestycji budowy drogi Lipiny B został 
zmniejszony o 300 000 zł. Cała kwota na cały okres trwania inwestycji tj, 2 700 000 zł , tj 
kwota mniejsza niż w momencie uchwalania budżetu na 2011 r. zapyta, czy zdjęcie z tej 
inwestycji kwoty 300 000 zł nie zagraża realizacji tej inwestycji i czy zostanie wykonana ?

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Zmniejszenie kwoty zabezpieczonej na dana inwestycje nie zagraża jej wykonaniu. To jest 
standardowa procedura. Tak jak w postępowaniu przetargowym ceny ofert są wyższe, to 
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Burmistrz  prosi  Radę  o  dołożenie  pieniędzy.  Tak  samo,  gdy  jest  postepowcze 
przetargowe, jest weryfikacja ofert, postępowanie przetargowe jest rozstrzygnięte to widać 
ile  wykonawcy chcą  za  dana  pracę  budowlaną.  Wtedy też  Burmistrz  prosi  radnych  o 
zdjęcie z danego tytułu inwestycyjnego pieniędzy. Tak też było w omawianym przypadku i 
to było omawiane na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Finansów gminnych.   

Emil Wiatrak – radny
Wie, że jedno z postępowań na realizację wspomnianego zadania inwestycyjnego było 
unieważnione. Jednak oferty wpłynęły. Radny prosił o informacje czy kwoty proponowane 
w tym postępowaniu za wykonanie tej inwestycji są zbliżone do tego co jest w kosztorysie 
inwestorskim. 
Zapytał  również,  czy  kwota  jaką  przyzna  Starosta  jako  wypłatę  odszkodowań, 
umieszczana  jest  w  limitach  środków   przeznaczanych  na  realizacje  zadania 
inwestycyjnego czy jest to płacone z innych środków ? Pyta o to, bo na inwentaryzacji 
inwestycji  byli  tylko  przedstawiciele  Wydziału  Inwestycji  a  nie  wydziału  Gospodarki 
Nieruchomościami. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Poinformował, że te oferty opiewały od kwoty 2 mln. zł do kwoty 2,5 mln. zł. 

Sylwester Bała – Naczelnik Wydziału Zarządzania Nieruchomościami
Wyjaśnił,  że  środki  na  wypłatę  odszkodowań  są  w  rożnych  paragrafach  budżetu. 
Odszkodowania,  które są wypłacane z tytułu  danej  decyzji  o zezwolenie  na realizację 
drogowej  są  przypisane  bezpośrednio  do  procesu  inwestycyjnego  i  w  tym  miejscu  w 
budżecie  powinny  być  ujęte.  Natomiast  nie  są  to  wszystkie  odszkodowania  jakie  w 
procesie  budowy  danej  drogi  mogą  być  wypłacane.  Część  jest  wypłacana  w  ramach 
innych przepisów. Chodzi  tu o odszkodowania za grunty zajęte pod drogi  z  dniem 31 
grudnia  1998  roku.  Powszechnie  stosowany  art.  73  ustawy  o  gospodarce 
nieruchomościami. Chodzi tu o grunty, które już wcześniej fizycznie były zajęte pod drogę. 
Pieniądze na ten  cel  są  umieszczone w paragrafie  ,  ze  środkami  przeznaczonymi  na 
wypłatę odszkodowań.  
Natomiast na pewno w zespole, który przejmował teren pod dana inwestycję, na pewno 
jedna  osoba  była  z  Wydziału  Inwestycji  a  druga  z  Wydziału  Zarządzania 
Nieruchomościami. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za – 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Adam Bereda – radny
Wnioskował o nieczytanie treści uchwał tam gdzie to będzie możliwe.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Uważał, że przygotowane projekty uchwał nie są zbyt obszerne i mogą być czytane. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Na  początku  kadencji  na  każdej  Radzie  ciąży  obowiązek  wybrania  ławników  do 
poszczególnych  sądów.  Ta  sprawa  była  poruszana  jeszcze  przed  wakacjami.  Został 
powołany  zespół  opiniujący,  który  miał  za  zadanie  zaopiniowanie,  pod  względem 
merytorycznym,  czy  wszystkie  złożone  wnioski  kandydatów  na  ławników,  spełniają 
określone w ustawie warunki i czy są kompletne.  Zespół opiniujący odbył posiedzenie, na 
którym przeanalizował złożone dokumenty. Radni otrzymali listę osób, które zabiegają o 
objęcie stanowiska ławnika. Na tej liście są podane chyba najważniejsze elementy, które 
mogą  być  pomocne  radnym  przy  dokonywaniu  wyborów.  Jest  tam  informacja  o  roku 
urodzenia. Jest to związane z faktem iż ustawa mówi, iż ławnik nie może mieć mniej niż 30 
lat,  ale także nie więcej jak 70 lat.  Na posiedzeniu tego zespołu stwierdzono, że tylko 
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jedna  osoba  nie  spełnia  wymogów  formalnych.  Jest  to  osoba  kandydująca  do  Sądu 
Rejonowego w Wołominie. Osoba ta przekroczyła wiek 70 lat i z mocy prawa nie może 
ona  kandydować  do  funkcji  ławnika.  Dlatego  trzeba  ta  kandydaturę  skreślić  z  listy 
kandydatów. Pozostałe osoby spełniają wszystkie warunki.  Były drobne niedociągnięcia 
we wnioskach, ale nie ważące na prawidłowości zgłoszenia. Zostały one, na wezwanie 
komisji uzupełnione przez zainteresowane osoby. 
Procedurę głosowania określi Komisja Skrutacyjna, która należy wybrać. Na ławników do 
Sądu  Rejonowego  w  Wołominie  aspiruje  21  kandydatów,  a  miejsc  jest  12.  Do  Sądu 
Okręgowego Warszawa Praga w Warszawie jest 4 miejsca, a kandydatów jest 7. Do Sadu 
Rejonowego  dla  Warszawy Pragi  Południe  w  Warszawie  do  orzekania  w  sprawach  z 
zakresu prawa pracy jest jedno miejsce i jest jedna kandydatura. Do Sądu okręgowego dla 
Warszawy Pragi w warszawie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy są dwa 
miejsca, ale tylko jedna osoba się zgłosiła. 

Do składu Komisji Skrutacyjnej zgłoszono kandydatury następujących radnych:
– Wojciech Plichta
– Zbigniew Paziewski
– Joanna Pełszyk

Osoby te  wyraziły zgodę i  za zgodą radnych wyrażoną w głosowaniu jawnych za-  18 
głosów,  przeciw-0,  wstrz  -2  osoby  zostały  powołane  w  skład  Komisji  Skrutacyjnej 
powołanej w celu przeprowadzenia wyborów ławników do poszczególnych sądów. 

Została ogłoszona przerwa w obradach, podczas której Komisja skrutacyjna ukonstytuuje 
się, przygotuje karty do głosowania i regulamin głosowania. 

Po przerwie o godz. 14:10 Komisja Skrutacyjna wybrana do przeprowadzenia wyborów 
ławników przedstawiła regulamin głosowania:
Radni  otrzymają  cztery  karty  do  głosowania.  Na  pierwszej  karcie  do  głosowania  są 
umieszczone  jest  21  nazwisk  kandydatów  na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w 
Wołominie. Spośród 21  kandydatów należy wybrać 12 osób poprzez postawieniu znaku 
„X”  przy  nazwisku  wybranego  kandydata  w  przeznaczonej  do  tego  celu  rubryce.  Za 
wybrane będzie uznane 12 osób, które kolejno otrzymają największą liczbę głosów. Z głos 
ważny zostanie uznana karta na której będzie postawionych od 1 do 12 znaków „X” w 
przeznaczonej do tego celu rubryce. Jeżeli na karcie do głosowania będzie więcej niż 12 
znaków „X” lub gdy nie będzie żadnego znaku „X” głos zostanie uznany jako nieważny. 
Na drugiej karcie znajduje się 7 nazwisk kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego 
dla Warszawy Pragi w Warszawie. Na tej karcie należy postawić maksymalnie 4 znaki „X” 
przy  nazwiskach  wybranych  kandydatów  w  przeznaczonej  do  tego  celu  rubryce.  Za 
wybrane zostaną uznane 4 osoby, które otrzymają kolejno największą liczbę głosów. Za 
głos  nieważny  będą  uznane  karty  na  których  będzie  więcej  niż  4  znaków  „X”  przy 
nazwiskach kandydatów, lub nie będzie żadnego. 
Na kolejnych dwóch kartach jest tylko po jednym nazwisku kandydata. Na jednej z tych 
kart jest nazwisko kandydata na ławnika Sądu Rejonowego dla Warszawy Pragi Południe 
do  orzekania  w  sprawach  z  zakresu  prawa  pracy.  Natomiast  na  drugiej  z  nich  jest 
nazwisko kandydata na ławnika Sądu Okręgowego dla Warszawy Pragi w Warszawie do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy.  Na tych kartach należy dokonać wyboru 
odpowiedzi i postawić znak w odpowiedniej rubryce : „za”, „przeciw”, „wstrz. Się”.
Na wszystkich kartach jest informacja którego sądu dotyczą. 
Radni otrzymają komplet czterech kart według listy obecności. Fakt otrzymania kart do 
głosowania  potwierdzą  podpisem  na  liście.  Po  dokonaniu  czynności  związanych  z 
wyborem ławników, karty zostaną wrzucone do przygotowanej do tego celu urny.
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Przeprowadzono  głosowanie  tajne  w  którym  udział  wzięli  radni  wg  listy  obecności 
załączonej  do  protokołów  z  głosowania.   Następnie  członkowie  Komisji  Skrutacyjnej 
opuścili  salę  obrad  w  celu  przeliczenia  głosów,  ustalenia  wyników  głosowania  i 
sporządzenia protokołów z tego głosowania. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wcześniej  padło  na  sali  pytanie,  co  się  dzieje  na  Rondzie  Solidarności  w Wołominie. 
Odpowiedział, że wcześniej gmina Wołomin dokonywała tam nasadzeń zieleni. Jednak te 
prace, które tam trwają obecnie to z informacji uzyskanej od Wicestarosty Konrada Rytla, 
jest  to  inicjatywa Starostwa Powiatowego w Wołominie  i  są  to  jakieś fundamenty pod 
kolumnę. Nie wiadomo co tam ma stanąć. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady. 
Teren tego ronda to jest przestrzeń publiczna miasta. Gdy było ono budowane to gmina 
partycypowała w kosztach. Gdy rondo uzyskiwało nazwę to dwukrotnie Rada Gminy nad 
tym głosowała, a teraz okazuje się, że Starosta może robić wszystko sam. 

Igor Sulich – radny
Prosił Burmistrza o złożenie pisma do Starostwa o wyjaśnienie czy do starostwa lub do 
inspektora  budowlanego wpłynęło  jakieś  pismo ze  zgłoszeniem robót  budowlanych na 
Rondzie  Solidarności  od  właściciela  nieruchomości  lub  od  inwestora.  Zapytał,  czy 
burmistrz podejmie się złożenia takiego zapytania, czy też nie, bo pomimo tego, że jest 
włodarzem tego miasta nie wie on co się na jego terenie dzieje.  Radny uważał, że jest to 
kolejna samowola budowlana w Wołominie. 

Ogłoszono kolejna przerwę w obradach do godz. 14:50

Podczas przerwy Komisja  Skrutacyjna ustaliła wyniki głosowania i sporządziła protokoły, 
które Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał radnym i stanowią one załączniki do 
niniejszego protokołu. 
W związku z przeprowadzonym głosowaniem i ustaleniem wyników tych głosowań Rada 
Miejska w Wołominie podjęła Następujące uchwały:

Uchwała Nr IX-98/2011 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy 
– Praga Południe w Warszawie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy;

Dla  potwierdzenia  wyników  wyborów  zawartych  w  protokole  Komisji  Skrutacyjnej 
stanowiącym  załącznik  Nr  3a  do  niniejszego  protokołu  uchwała  została  podjęta  w 
głosowaniu jawnym za – 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwałę Nr IX-99/2011 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Wołominie;

Dla  potwierdzenia  wyników  wyborów  zawartych  w  protokole  Komisji  Skrutacyjnej 
stanowiącym  załącznik  Nr  3b  do  niniejszego  protokołu  uchwała  została  podjęta  w 
głosowaniu jawnym za – 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwałę Nr IX-100/2011 w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego Warszawa – 
Praga w Warszawie;

Dla  potwierdzenia  wyników  wyborów  zawartych  w  protokole  Komisji  Skrutacyjnej 
stanowiącym  załącznik  Nr  3c  do  niniejszego  protokołu  uchwała  została  podjęta  w 
głosowaniu jawnym za – 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

26



Uchwałę Nr IX-101/2011 w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego Warszawa – 
Praga w Warszawie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy;

Dla  potwierdzenia  wyników  wyborów  zawartych  w  protokole  Komisji  Skrutacyjnej 
stanowiącym  załącznik  Nr  3d  do  niniejszego  protokołu  uchwała  została  podjęta  w 
głosowaniu jawnym za – 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Radni  poprzez aklamacje wyrazili  zgodę by w następnej  kolejności  była  procedowania 
uchwała w sprawie pomocy finansowej dla powiatu wołomińskiego na realizację zadania z 
zakresu ochrony zdrowia

Robert Mazur – Dyrektor Szpitala w Wołominie
Zapewnił, że będzie chciał bardzo ściśle współpracować w zakresie służby zdrowia dla 
wspólnego dobra. Poprzednie pięć lat był dyrektorem szpitala w Przysusze. Był to szpital 
powiatowy.   Jeszcze  wcześniejsze  pięć  lat  był  rzecznikiem Wydziału  Zdrowia  powiatu 
Radomskiego,  gdzie  w  swoim  nadzorze  miał  dwa  duże  szpitale  w  Radomiu.  Z 
wykształcenia jest prawnikiem, absolwentem Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu 
Warszawskiego.  Stwierdził,  że  szpital  w  Wołominie  jest  bardzo  ładny  i  był  dobrze 
prowadzony.  Uważał,  że  jeszcze  wiele  rzeczy dobrych  można wspólnie  w nim zrobić. 
Dyrektor lubi współpracować z ludźmi, którzy chcą iść w jednym z nim kierunku by zrobić 
wiele  dobrego  dla  dobra  społecznego.  Nie  ukrywał,  że  działalność  szpitala  wymaga 
pomocy z zewnątrz. To co fundusz płaci szpitalowi za jego usługi to są stanowczo za mały 
by poprawnie prowadzić szpital. Potrzeba jest ludzi dobrej woli, którym będzie zależało by 
ten szpital się rozwijał i był ozdoba gminy i tego powiatu.  Dyrektor szpitala zwrócił się do 
radnych  z  prośbą  o  dofinansowanie  zakupy  sprzętu  na  oddział  neonatologiczny. 
Pierwszym priorytetem dyrektora Rafała  Mazura jest  podniesienie   rangi  i  rentowności 
oddziału  ginekologicznego  i  neonatologicznego  na  drugi  stopień.  Z  tym  wiąże  się 
możliwość  wykonywania  tam  wszystkich  zabiegów  specjalistycznych  związanych  z 
patologią ciąży, z ciążą mnogą, z wcześniakami. To jest te wszystkie przypadki, które nie 
były  możliwe  do  wykonania  w  szpitalu  w  Wołominie,  choć  były  konieczne.  Te  trudne 
przypadki  były  odsyłane  do  szpitali  o  wyższym  poziomie  referencyjności.  Teraz  nowy 
dyrektor  chciałby  by  to  się  zmieniło.  Chciałby  by  wszystkie  kobiety,  które  tylko  będą 
chciały, rodziły w szpitalu w Wołominie. By dzieci, które maja problemy z przyjściem na 
świat,  mogły  dzień  swoich  narodzin  świętować  w  tym  szpitalu.  Żeby  to  uzyskać  to 
potrzebni  są  specjaliści  z  zakresu  ginekologii  i  neonatologii.  Są  potrzebne  remonty  i 
przystosowanie  oddziału  neonatologicznego  do  przyjęcia  tych  najmłodszych  obywateli, 
którzy  mają  przyjść  na  ten  świat.  Potrzebne  są  pokoje  i  OJM-y  przystosowane  dla 
noworodków. Specjalistów udało się już pozyskać. Na remont oddziału jest już ogłoszony 
przetarg.  Teraz  potrzeba tylko  zakupić  sprzęt.  Dlatego dyrektor  szpitala  zwrócił  się  do 
Rady  Miejskiej  o  pomoc  finansową  z  przeznaczeniem  na  zakup  respiratora  dla 
noworodków.  Koszt  tego  respiratora  to  ok.  100  tys.  zł.  Do  tego  potrzebne  są  pompy 
infuzyjne,  które  muszą  z  tym  respiratorem  współpracować.  Tego  sprzętu  potrzeba 
znacznie więcej. Ale ma przyrzeczenie na środki z innych źródeł w tym z rożnego rodzaju 
fundacji np. TVN, Polsatu, Jurka Owsiaka. 

Igor Sulich – radny
Rozumie, że remont oddziału dziecięcego to są ogromne koszty i nie można tego zrobić w 
ciągu jednego roku czy dwóch. Prosił jednak dyrektora o przygotowanie koncepcji co jest 
potrzebne, ile co kosztuje i ile kosztuje utrzymanie  tego przez rok. Wtedy można by było 
się zastanowić czy taki oddział nie powinien rozpocząć swojej działalności, tym bardziej, 
że jeden z kandydatów przed wyborami zbierał podpisy pod tym tytułem i przekonał do 
tego wielu ludzi. Oznacza to, że potrzeba jest bardzo wielka, zrozumienie Rady Miejskiej 
również. Gdyby był przedstawiona taka oferta co do kosztów całego przedsięwzięcia to 
zdaniem radnego warto by było spróbować zrealizować ten projekt. Może nie byłaby to 
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kwestia budżetu na 2012 rok, ale może na 2013 lub 2014 rok. 

Robert Mazur – Dyrektor Szpitala w Wołominie
Uważał też, że można by było pójść dalej  i  stworzyć oddział chirurgii dziecięcej. Jest to 
bardzo trudne i wiąże się to z wieloma problemami. Ale najważniejsi są odpowiedni zespół 
specjalistów.  Aby  taki  oddział  mógł  ruszyć  to  na  początek  potrzeba  jest  czterech 
specjalistów  chirurgii  dziecięcej,  czterech  do  obsługi  dziennej.  Do  tego  potrzebni  są 
lekarze do pełnienia dyżurów. To jest  już ośmiu lekarzy na jeden oddział  szpitalny,  bo 
byłby to wysoce specjalistyczny oddział.  To jest  nie tylko duży wysiłek finansowy, ale i 
techniczny. Ściągnięcie specjalistów może być bardzo trudne. Oprócz tego, że trzeba mieć 
odrębną salę operacyjną, specjalistów i specjalne zaplecze to jeszcze nie ma gwarancji, 
że   gdy te  problemy zostaną pokonane i  uda się  ściągnąć i  sprzęt  i  specjalistów,  że 
fundusz te usługi zakontraktuje. Fundusz bardzo niechętnie otwiera nowe działalności w 
danej placówce ponieważ są to duże pieniądze. Pracownicy twierdzą, że nie ma pieniędzy 
na prowadzenie dotychczasowej działalności, a co dopiero by otwierać nowe działalności 
w szpitalach. Ale temat może być otwarty.

Igor Sulich – radny
Wierzy w zapał i entuzjazm dyrektora oraz chęć pracy. Uważał, że powiat Wołomiński to 
jest  powiat,  który  jest  kilkakrotnie  większy  od  przeciętnego  powiatu  .  To  jest  trzeci 
największy  powiat  ziemski  w  Polsce.  To  jest  220  000  mieszkańców.  To  jest  ogromny 
potencjał pacjentów. Jest bliskość Warszawy i na pewno można tych specjalistów w jakiś 
sposób  zachęcić.  Dyrektor  powinien  zwrócić  się  do  wszystkich  rad  gmin  z  powiatu  z 
zapytaniem czy mogłaby dać jakieś pieniądze. 

Wojciech Plichta – radny
Prosił kolegów radnych by poparli prośbę dyrektora szpitala. Dyrektor mówił też, że ma 
poparcie rożnych fundacji w tym Orkiestry Świątecznej Pomocy. Radny poinformował, że 
podczas zbliżającego się XX finału będą zbierane pieniądze dla matek w ciąży chorych na 
cukrzycę i pomoc dla noworodków. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
W jego posiadaniu jest zestawienie pomocy jakiej Gmina Wołomin udzielała szpitalowi. Z 
tego zestawienia wynika, że od 2007 roku Gmina Wołomin nie dała szpitalowi ani złotówki. 
Zwracając się do Skarbnika Gminy zapytał czy to jest prawda ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Nie  jest  autorem  zestawienia  będącego  w  posiadaniu  Przewodniczącego  Rady,  więc 
trudno jest jej się do niego odnosić. Była przekonana, że osoba, która to przygotowała 
sprawdziła te informacje. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Otrzymawszy zapewnienie od autorki posiadanego zestawienia pani Marty Domańskiej – 
Gawryś,  że  przedstawione  informacje  są  prawdziwe.  Zapytał  czy  w  tej  informacji 
uwzględniła  ona  informację  o  umorzeniach  podatku  od  nieruchomości  jakie  dokonała 
Gmina Wołomin na rzecz  szpitala ? 

Dominik Kozaczka – radny
Wiadomo mu, że szpital w Wołominie jest w nie najlepszej kondycji finansowej. Zapytał, 
czy dyrektor ma jakiś program by poprawić ta sytuację, a przynajmniej by nie zamykać 
oddziałów ?
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Robert Mazur – Dyrektor Szpitala w Wołominie
Nie  rozumiał  co  oznacza  określenie  „  w  nie  najlepszej  kondycji  finansowej”.  On  zna 
niewiele szpitali, które są w dobrej kondycji finansowej.  Obecne braki finansowe wynikają 
z nie doszacowania wysokości kontraktów przez Narodowy  Fundusz Zdrowia.

Dominik Kozaczka – radny
Chciał się dowiedzieć, czy szpital będzie funkcjonował przynajmniej na tym poziomie co 
teraz, czy też w ramach poprawienia sytuacji i niedoprowadzenia do jeszcze większego 
zadłużenia, dyrektor tej placówki będzie zamykał oddziały ?

Robert Mazur – Dyrektor Szpitala w Wołominie
Po to  został  powołany na  dyrektora  tej  placówki   by coś  zmienić.  On chce  poprawić 
sytuacje finansowa szpitala, choć nie jest ona tragiczna. Ta sytuacja mieści się w średniej 
krajowej. Znakomita większość szpitali boryka się z problemami finansowymi wynikającymi 
z niedoszacowania świadczonych usług. Jak widać z prywatnych domowych budżetów, 
koszty utrzymania co roku bardzo rosną. Tak jest wszędzie, w każdej firmie i tak jest w 
szpitalach, że koszty utrzymania rosną. Jednak stawki Funduszu Zdrowia od trzech lat są 
takie same. Koszty rosną, a przychody stoją w miejscu. Nie ma więc możliwości by te 
straty nie były generowane. Oczywiście można zaciskać pasa, można ciąć koszty, można 
zwalniać  pracowników.  Ale  te  działania  można  prowadzić  do  pewnego  momentu.  Już 
więcej osób nie można zwolnić, już więcej oszczędności nie można zrobić, już nie można 
płacić mniej niż 10 zł za dzienną stawkę żywieniową. 
Dyrektor przyznał,  że oczywiście strata jest  wykazywana w sprawozdaniu finansowym. 
Jednak wysokość tej straty nie przekracza wysokości odpisu amortyzacyjnego. Oznacza 
to, że szpitalowi nie grozi żaden krach finansowy. Jednak zadaniem nowego dyrektora jest 
polepszenie  sytuacji  finansowej  szpitala.   I  wszystkie  jego  działania  będą  do  tego 
zmierzały. Będzie szukał również pieniędzy spoza systemu. Będzie negocjował kontrakty z 
Narodowym  Funduszem  Zdrowia.  Wykonywanych  jest  dużo  nadwykonań.  Za  te 
nadwykonania  fundusz płacił. Wprawdzie te nadwykonania generują koszty, ale też dają 
możliwość na zwiększenie przychodów. Być może fundusz za nie zapłaci, ale też może 
zwiększy kontrakt w przyszłym roku. To może dać większą stabilizacje finansową. Co do 
zmniejszenia kosztów, to analizowane jest to co jest. Jest możliwość nowych przetargów 
na niektóre usługi, a może można gdzieś znaleźć taniej takiej samej jakości. Tak krok po 
kroku może spowoduje się, że ten wynik będzie lepszy. 

Dominik Kozaczka – radna
Dopytywał,  czy szukanie  oszczędności  będzie  polegało  na  zamknięciu  udziałów,  które 
przynoszą największe straty.

Robert Mazur – Dyrektor Szpitala w Wołominie
Odpowiedział, że nie będzie zamykał niczego co funkcjonuje.

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
W związku z tym, że przez ostatnie 5 lat szpital nie był dotowany przez gminę, to zapytał w 
jakiej  kwocie  były  umarzane  podatki  i  czy  w  roku  bieżącym  te  podatki  też  zostały 
umorzone?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że umarzanie podatków jest w gestii organu podatkowego jakim jest Burmistrz 
Wołomina i w ciągu ostatnich 5 lat szpitalowi nie były umarzane podatki. Szpital regularnie 
płaci swoje podatki, nawet ta część, która została rozłożona na raty.

Dominika Kozaczka – radny
Prosił skarbnika gminy o informację czy szpital reguluje swoje należności w stosunku do 
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ZEC, PWiK i MZO ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Nie sprawdzała informacji która została radnym podana i nie posiada takich informacji. 

Marek Górski – radny
Materiał, który przygotowała Pani Marta Domańska – Gawryś jest na jego prośbę, bo stara 
się  on  od  dłuższego  czasu  by  zostało  wyjaśnione  jaka  jest  pomoc  naszej  gminy  w 
stosunku do innych gmin jeśli chodzi o wspomaganie Powiatu – czy to jest straż pożarna, 
czy to jest szpital. Z przygotowanej informacji wynika, że Gmina Wołomin jest na 3 miejscu 
jeżeli  chodzi  o  pomoc finansową szpitalowi.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  takie  gminy jak 
Ząbki czy Zielonka, które są bliżej Warszawy.  Na przykładzie gmin takich jak Marki czy 
Poświętne gdzie udział  np. gminy Poświętne w przeliczeniu na jednego mieszkańca tj. 
83gr. Potrzebne to było radnemu, by móc powiedzieć, że Gmina Wołomin udziela takiej 
lub innej pomocy finansowej. W momencie gdy zostanie przydzielona pomoc w wysokości 
100 000 zł to Gmina Wołomin zajmie drugie miejsce. Wprawdzie jest to szpital położony w 
Wołominie  i radni Wołomina powinni czuć się bardziej gospodarzami tego szpitala  niż 
inne gminę. Jednak mieszkańcy ze wszystkich gmin korzystają jednakowo z usług szpitala 
i pomocy ratowniczej. Natomiast druga sprawą jest wspieranie szpitala. Nigdy nie było tak, 
że gdy szpital  w Wołominie zwrócił  się do gminy Wołomin o pomoc to tej  pomocy mu 
odmawiano, nawet z umarzaniem podatków. Natomiast radny chciałby by wszyscy radni 
mieli świadomość, czy ten udział jest taki czy inny. 

Robert Mazur – Dyrektor Szpitala w Wołominie
Podziękował za dotychczasową pomoc, ale oświadczył, że o taką pomoc zwróci się do 
wszystkich gmin powiatu wołomińskiego. Kierowana przez niego placówka jest szpitalem 
powiatowym,  choć  leży  na  terenie  Gminy  Wołomin,  która  jest  największą  gminą  w 
powiecie i dlatego zwrócił się do jej władz jako pierwszych. 

Uchwałę  Nr  IX-110/2011 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Wołomińskiemu na realizację zadania z zakresu ochrony zdrowia;

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwałę Nr IX-103/2011 w sprawie zmiany adresu Zespołu Szkół w Duczkach;
                 
Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP
Przedstawiła  uzasadnienie  do  projektu  uchwały.  Przy okazji  remontu  skrzydła  Zespołu 
Szkół w Duczkach okazało się, że działka na której znajduje się budynek Zespołu Szkół w 
Duczkach posiada adres Szosa Jadowska 37. Rada Miejska dokonała już zmiany jeżeli 
chodzi  o adres siedziby przedszkola,  a obecnie jest  prośba o zmianę adresu Zespołu 
Szkół w Duczkach. 

Uchwała została podjęta  w głosowaniu jawnym za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwałę  Nr  IX-104/2011 zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  wydzielonego 
rachunku  dochodów  w  jednostkach  budżetowych  działających  w  systemie  oświaty  i 
wychowania;

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. W związku z wyremontowaniem skrzydła 
budynku  zespołu  Szkół  w  Duczkach  na  potrzeby  przedszkola,  powstała  tam  duża 
nowoczesna kuchnia . Kuchnia która dotychczas działała przy Zespole Szkół w Duczkach 
została zamknięta. Żywienie dzieci i młodzieży przejęła kuchnia przedszkolna. Natomiast 
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jeżeli  jest  prowadzenie żywienie w szkołach,  to  szkoły posiadają wydzielony rachunek 
dochodów. W związku ze zmianą należy zamknąć ten rachunek dochodów w Zespole 
Szkół w Duczkach. Pozostanie tylko jeden rachunek dochodów w Zespole Szkół Nr 5 w 
Wołominie. 

Uchwała została podjęta  w głosowaniu jawnym za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Emil Wiatrak – radny
Zaproponował  by Przewodniczący obrad nie  odczytywał  treści  projektów uchwał,  gdyż 
wszyscy radni otrzymali je w wersji elektronicznej i papierowej i zapoznali się z ich treścią.

Radni wyrazili na to zgodę w głosowaniu jawnym za-20 , przeciw-0, wstrz-0

Uchwałę Nr IX-105/2011 w sprawie sprzedaży nieruchomości;

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
W uzasadnieniu powiedział, że przedstawiony projekt uchwały obejmuje wyrażenie zgody 
na sprzedaż nieruchomości położonej u zbiegu ul. Lipińskiej i Legionów.  Nieruchomość 
położona jest w terenie gdzie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego, którego zapisy mówią, że nieruchomość jest przeznaczona pod 
zabudowę mieszkaniową wielorodzinną, zespołową z usługami towarzyszącymi. 
Jednocześnie z założeniami tego planu budynek na tej działce powinien być 
zaprojektowany jako akcent urbanistyczno - architektoniczny w perspektywie otaczających 
ulic. Nieruchomość jest obecnie zabudowana budynkiem mieszkaniowym w bardzo złym 
stanie technicznym. Budynek obecnie nie jest zamieszkały. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za – 20 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwałę  Nr  IX-106/2011 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności 
przesyłu;

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
Wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  obejmuje  wyrażenie  zgody  na  ustanowienie  służebności 
przesyłu  na  rzecz  PGE  dystrybucja.  Wybudowana  zostanie  linia  napowietrzna  nad 
projektowanym odcinkiem drogi,  która nie jest  jeszcze urządzona.  Nie ma możliwości 
dokonać  tego  w  trybie  ustawy  o  drogach  publicznych.  Konieczne  jest  ustanowienie 
służebności.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 20 głosów, przeciw-0, wstrz.-0.

Uchwałę Nr IX-107/2011 w sprawie nabycia nieruchomości;

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
Przedstawiając  radnym  uzasadnienie  poinformował,  że  projekt  uchwały  obejmuje 
wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości stanowiącej działkę 5/5  w obr 08 położoną w 
Wołominie.  Działka  jest  przeznaczona  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego  pod  projektowane  przedłużenie  ul.  Laskowej.  Projekt  uchwały  został 
przygotowany  w  związku  z  wystąpieniem  właścicieli  o  wykup  przez  miasto  tej 
nieruchomości w związku ze zmiana jej przeznaczenia na drogę publiczną. 
 
                         Salę obrad opuścił radny Wojciech Plichta godz. 15:45

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za -19 głosów, przeciw-0, wstrz. -0
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Uchwałę Nr IX-108/2011 w sprawie wyłączenia z użytkowania odcinka drogi gminnej ul. 
Głowackiego w Wołominie;

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
poinformował, że na skutek wybudowania ul. Tęczowej w nowym śladzie powstał nowy 
układ komunikacyjny, dlatego został wniesiony pod obrady rady projekt uchwały na mocy 
której zostanie wyłączony z użytkowania odcinka drogi gminnej ul. Głowackiego, gdyż ten 
odcinek, w nowym układzie komunikacyjnym jest zbędny. Zwrócili się z takim wnioskiem 
również właściciele działki przez która ten odcinek drogi przechodził. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 19 głosów, przeciw-0, wstrz. -0 

Uchwałę  Nr  IX-109/2011 w  sprawie  ustalenia  stawek  jednostkowych  dotacji 
przedmiotowej dla Miejskiego Zakładu Oczyszczania;

Krzysztof Kuśmierowski – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych
Przedmiotem  uchwały  jest  ustalenie  stawek  jednostkowych  dotacji  przedmiotowej  dla 
Miejskiego  Zakładu  Oczyszczania  w  zakresie  usług,  które  są  enumeratuwnie 
wyszczególnione w tabelce od pozycji 1 do poz. 14. Od poz. 1 do poz. 8 są to usługi które 
były wyszczególnione w poprzedniej uchwale z 2009 roku, natomiast od poz. 9 do pozycji 
14  są  to  nowe  pozycje,  które  pozwalają  MZO  na  wykonanie  konserwacji  urządzeń 
odwadniających. By można było rozliczyć działalność zakładu na podstawie dotacji. 

Igor Sulich – radny
uważał,  że  załącznikiem  do  tej  uchwały  powinno  być  zestawienie  szacunkowych  cen 
jednostkowych. Radny ma informację , że podane w uchwale ceny są znacznie wyższe niż 
te, które oferują inne firmy na rynku.  Radny prosił o zestawienie na piśmie na podstawie 
którego była robiona wycena tych jednostkowych usług.  Takie dotowanie  prowadzi do 
tego, że pompowane są pieniądze w MZO i w opinii radnego nie wiadomo do końca czym 
się MZO zajmuje. 

Krzysztof Kuśmierowski – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych
Wyjaśnił,  że  kalkulację  cenowa  przedstawił  Miejski  Zakład  Oczyszczania,  natomiast 
pracownicy wydziału którym kieruje porównali  to z cenami z kosztorysów inwestorskich 
oraz z tymi cenami, które są dostępne w postępowaniach przetargowych prowadzonych 
przez  wydział.  W tym zakresie  te  ceny zostały poprawione,  a  wręcz  narzucone przez 
Wydział  Mienia  Komunalnego  i  Terenów  Publicznych.   Nie  wszystkie  ceny  zostały 
zweryfikowane, bo nie do wszystkich cen była możliwość odniesienia się. Natomiast do 
tych stawek do których  Wydział Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych się odniósł to 
zostały one poprawione i są to najniższe ceny na rynku. 

Igor Sulich – radny
Przy przygotowaniu tych stawek, miał nadzieje, że brane były pod uwagę min. trzy rożne 
oferty i wybiera się najlepszą.  Dlatego prosił o pisemne zestawienie tych ofert i tej ceny 
proponowanej przez MZO. 

Dominik Kozaczka  - radny
Jego pytanie dotyczyło poz. 13 i 14 z uchwały : wykonanie przepustów o przekroju 800 i 
odtworzenie przepustów czyli wykonanie  jest dużo tańsze niż odtworzenie tego samego. 
Zapytał dlaczego tak jest ?

Krzysztof Kuśmierowski – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych
Odpowiedział, że jest tak dlatego, iż są to dwie rożne roboty.  Określenie przekrój 800 jest 
uśrednioną wielkością przepustu.  Zdarzają się również przepusty o przekroju 1000 lub 
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600. Kalkulacja dotyczy przekroju 800, bo jest to średnia średnica przepływu wody w tych 
urządzeniach, które znajdują się na terenie gminy. Wykonanie dotyczy wybudowanie od 
początku  nowego  przepustu  i  nakład  pracy  jest  mniejszy  niż  odtworzenie  starego. 
Niejednokrotnie bywa tak, że odtworzenie przepustu polega na tym, że trzeba rozebrać już 
istniejącą  infrastrukturę,  i  włożyć  nowe  elementy  i  przywrócić  do  stanu  poprzedniego. 
Natomiast budowanie polega na tym, że nic nie ma i odpadają koszty rozbiórki.

                                              Salę obrad opuściła radna Katarzyna Lubiak godz. 15:50
Dominik Kozaczka - radny
Kto decyduje i od kogo to zależy w jaki  sposób jest odśnieżana droga ? Czy jest ona 
posypywana piaskiem, czy mieszanka piaskowo-solną, czy tylko samym pługiem ?

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
O  sposobie  odśnieżania  decyduje  MZO,  bo  to  jego  pracownicy  są  w  terenie  i  znają 
warunki.  To MZO decyduje w jaki  sposób poradzić  sobie ze skutkami  zimy.  Wszystko 
zależy od warunków jakie są na drodze, czy wystarczy samo płużenie czy trzeba posypać 
mieszanką. Gdy nie wystarcza sam piasek to używa się mieszanki solno – piaskowej. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił o zestawienie ile w poprzednim roku było płacone MZO, chyba, że bez względu jaki 
jest opad to gmina płaci najdroższą opcję. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Może podać kwoty jakie  były  wydatkowane w ubiegłym roku z  wyszczególnieniem na 
poszczególne prace. Na pracę piaskarki wydatkowano  7340 zł, na pracę pługo – piaskarki 
– 31 457 zł, praca pługa kosztowała 54 000 zł. , mieszanka piaskowo – solna – 237 000 zł. 

Dominik Kozaczka – radny
Stwierdził, że w 85% była to najdroższa opcja.  Gdy MZO przystępuje do odśnieżania to 
kwalifikuje prace do najdroższej opcji.

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Nie zgodził się z twierdzeniem radnego Dominika Kozaczki i oświadczył, że pracownicy 
zapoznawszy się z sytuacja w terenie kwalifikuje prace na takie jakie są w tym momencie 
potrzebne, a nie do najdroższej opcji. Jeżeli jest świeży opad śniegu to wiadomo, że wtedy 
nie sypie się żadnej mieszanki. Jednak kiedy jest mróz to wiadomo, że nie da się drodze 
przywrócić jej właściwych parametrów bez użycia mieszanki. 

Marek Górski – radny
Powiedział, że skoro Dyrektor MZO przedstawił takie stawki, a radni maja wątpliwości co 
do wysokości ceny, to chyba dobrze gdy MZO jest w stanie znaleźć klientów na swoje 
usługi po takich cenach. Jeżeli nie znajda klientów i nie będą pracować to będzie to powód 
do krytyki ze strony radnych. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Zwrócił uwagę, że w latach ubiegłych MZO było rozliczane za godzinę pracy. W tej chwili 
proponuje się rozliczanie za 1 kilometr. MZO przyjęło stawki, które obowiązywały w 2010 
roku, przeliczono to na kilometry / Ile kilometrów uda się odśnieżyć w ciągu godziny /. 
Pracownicy MZO zrobili  rozeznanie jak się kształtują ceny wolnorynkowe wynikające z 
przetargów,  i  wynika  z  tego,  że  ceny proponowane  przez  MZO nie  są  wyższe  niż  u 
konkurencji. 
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Rafał Biały – radny
Zapytał  jakie  ilości  mieszanki  MZO  zamówiło  w  bieżącym  roku   i  jakie  są  ceny 
jednostkowe tego środka ?
Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Odpowiedział, że w lipcu 2011 roku rozstrzygnięto przetarg na zakup piasku i soli. Piasku 
zamówiono 1000 ton, a soli 1/3 tego.  Co do cen nie potrafił odpowiedzieć gdyż nie miał 
przy sobie dokładnych danych. Jednak w związku z tym, iż przetarg na zakup piasku i soli 
odbył się już w lipcu do obsługi akcji „zima”, to pozwoliło to oszczędzić kilkadziesiąt tysięcy 
zł. W lecie były niższe ceny. Gdy się spojrzy na przetargi rozstrzygane teraz to ceny są o 
1/3 większe. 
                                               Na salę obrad powrócił radny Wojciech Plichta godz. 15.55
Dominik Kozaczka – radny
W pracach drogowych MZO ma dość duże opóźnienia.  Przy opadach śniegu prac nie 
można  odłożyć  na  późniejszy  termin.  Zapytał  więc  jak  duża  jest  flota  sprzętowa  na 
wyposażeniu MZO, która będzie wykorzystywana do akcji „zima”. Czy ten sprzęt jest tylko 
na potrzeby Gminy Wołomin, czy Dyrektor MZO ma zamiar świadczyć również usługi dla 
innych gmin Powiatu Wołomińskiego ?

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
W bieżącym roku firmie udało się zakupić kilka nowych sprzętów i zdaniem jej dyrektora 
nigdy dotąd Miejski Zakład Oczyszczania w Wołominie nie był tak dobrze przygotowany do 
akcji „zima” jak w tej chwili. Pamięta lata ubiegłe, kiedy były naprawdę srogie zimy, a urząd 
nie mógł liczyć tylko na siły MZO i musiał wyłożyć dodatkowe kilkadziesiąt tysięcy na to, 
żeby  firmy  zewnętrzne  zajęły  się  odśnieżaniem  parkingów  czy  wywozem  śniegu. 
Zakupiono nowy samochód do odśnieżania i jest to pługo-solarka z pługiem z przodu i z 
tyłu. Posiada on również duży pojemnik do mieszanki. Zima będzie on służył jako pług do 
odśnieżania, a latem jako samochód przeładowczy i do przewozu materiałów. Dodatkowo 
dokupiono koparko – ładowarkę. Jest również równiarka do płużenia dróg gruntowych. W 
planach jest również zakup samochodu samowyładowczego. 
Zdaniem Dyrektora w Miejskim Zakładzie Oczyszczania są wystarczające zasoby kadrowe 
i sprzętowe by obsługiwać Gminę Wołomin w 100%. Wszystkie samochody, które będą 
brały  udział  w  akcji  „zima”  już  są  po  przeglądach  i  są  gotowe  do  pracy.   Jest  też 
przygotowana mieszanka.

Dominik Kozaczka – radny
Dopytywał, czy jest sporządzony harmonogram, czy strategia ważności dróg gminnych w 
zakresie odśnieżania ?

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Poinformował, że od wielu już lat funkcjonuje taki harmonogram. Posiada go urząd i MZO. 
Niczego nie  trzeba uzgadniać.  Ustalone są  dwie  trasy płużenia.  Są ustalone 3  czy 4 
kolejności płużenia. Oznacza to, że wyjeżdżają dwa samochody na dwie trasy. Zaczynają 
od centrum, poprzez te mniej uczęszczane drogi. Ta kolejność jest określona w zależności 
od  przepustowości  danej  ulicy.  W bieżącym roku MZO jest  również  gotowe by pościć 
równiarkę na drogi gruntowe. Potrzebnego sprzętu jest wystarczająca ilość. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przypomniał,  że  Rada  Miejska  niedawno  wyrażała  zgodę  na  pomoc  finansowa  dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Majdanie na zakup pługu do odśnieżania. 

Joanna Pełszyk – radna
Powiedziała, że chodnik na ul. Kościelnej jest w bardzo złym stanie. Szczególnie ta część 
przy ZUS, która wprawdzie była przewidziana do remontu w br, ale jeszcze nie został jej 
remont rozpoczęty.
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Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Przyznał,  że na ul.  Kościelnej był  kilkudniowy przestój,  bo część pracowników musiała 
pilnie wykonać inne prace na mieście. Ale w ciągu kilku dni zostanie wykonany w kostce 
ten odcinek ul. Kościelnej od pasażu do ul. Reja. Pozostaje wykonanie nakładki na ścieżce 
rowerowej.  Co do pozostałej  części  ul.  Kościelnej,  to zobowiązał  się do rozmów w tej 
sprawie z urzędem, ponieważ przez cztery miesiące całkowicie spożytkowano dotację, 
która  została  przyznana  pod  koniec  czerwca  2011  roku.  Przez  cztery  miesiące  MZO 
przerobiło ponad 800 000 zł.  i w chodnikach i w drogach. .

Joanna Pełszyk – radna
Zadziwił ją fakt, że remont ul. Kościelnej nie rozpoczęto od tej części, która nie została 
zrobiona. Jeżeli ktoś zna ten chodnik, to wie, że jest tam duże niebezpieczeństwo dla osób 
niepełnosprawnych i starszych, a takich chodzi tam bardzo dużo. Mowa jest tu o odcinku 
od  ZUS  do  poczty.  Gdyby  od  tej  strony  rozpoczęto  inwestycję  to  przynajmniej 
zabezpieczyłoby się drogę dla tych osób, które mają problemy z poruszaniem się. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Nie zakładał, że przyznane fundusze tak szybko się wyczerpią. Planowano dokończenie 
remontu chodnika na ul. Kościelnej od ul. Al. Niepodległości do ul. Teligi. Jednak to co do 
tej pory zrobiono, skonsumowało całą ta dotację.  Dlatego dyrektor musi się zastanowić, 
ponieważ i tak zakład do tej pory ze swoich środków wykonał dużo rzeczy dla miasta poza 
dotacją. Nie wie czy będzie MZO by dalej wykonać ten chodnik ze swoich środków. 

Igor Sulich – radny
Dyrektor MZO powiedział, że trwały prace w mieście. Radny zapytał w którym mieście, bo 
jego zdaniem nie w naszym. Do niego dochodzą sygnały, że MZO wygrywa  przetargi 
również  w  innych  miastach.  Rozumiał,  że  te  wszystkie  dofinansowania  na  wszystkie 
samochody i spychacze itd. to w głównej mierze miały być po to by ten sprzęt jeździł po 
Gminie Wołomin jej służył. Teraz radny podejrzewa, że ten sprzęt jest wykorzystywany w 
innych  gminach.  Dyrektor  Radosław  Wasilewski  prowadzi  firmę  budowlaną,  która 
wykonuje  roboty  na  zlecenie,  natomiast  te  prace  w  Wołominie  łapie  tak  trochę  „na 
doczepkę” jak są wolne środki. Wykonuje się to tak jak się wykonało ścieżkę rowerową na 
Os. Niepodległości. Zapytał więc, czy to wszystko ma iść w tym kierunku, że gmina będzie 
dofinansowywała firmę budowlaną ?

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Nie  zgadzał  się  z  twierdzeniem,  że  MZO wykonuje  prace  na  zewnątrz,  a  zaniedbuje 
Wołomin. Sam fakt, że przez cztery miesiące wykonano na terenie Gminy Wołomin prace, 
które wcześniej firmy prywatne robiły przez pół roku czy przez cały sezon, to nie zgodzi się 
ze zdaniem, że MZO zajmuje się działalnością na zewnątrz. Efekty prac MZO widać na 
mieście. Sprzęt, który jest dokupywany, bo dzięki temu będzie możliwość zarabiania na 
zewnątrz.  Zarobione pieniądze są inwestowane. Inwestowane jest w zakład, w sprzęt ale i 
w miasto. 

Igor Sulich – radny
Wykorzystano  6,5  mln.  zł  na  bieżącą  eksploatacje  dróg,  a  wcześniej  na  ten  cel 
przeznaczano 2-3 mln.   zł  rocznie.  Poprosił  o  zestawienie,  przygotowane na przyszłą 
sesję, ile zostało zrobione metrów ulic i chodników za te pieniądze które dostał z budżetu 
gminy. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Poinformował, że w 2011 roku na chodniki było przeznaczone  ok 400-500 tys. zł. Za te 
pieniądze, po stawkach jakie radni przyjęli w uchwale, zostały wykonane chodniki.
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Marek Górski – radny
W związku z tym iż  zbliża się  zima.  To radny prosił  Burmistrza,  by ten rozmawiał  ze 
Starostwem  w  temacie  dróg  i  chodników  należących  do  powiatu.   Prosił  tez  by 
przypilnowano tego, żeby zlecono odśnieżanie dróg i chodników na drogach wojewódzkich 
na  terenie  Gminy  Wołomin,  Miejskiemu  Zakładowi  Oczyszczania  w  Wołominie,  dzięki 
czemu  zakład  będzie  sobie  zarabiał,  a  mieszkańcy  mieliby  odróżnione  ciągi 
komunikacyjne takie jak ze Słonecznej do Duczek i dalej do Grabia. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że wszędzie ma znajomości, tylko kwestią jest ich wykorzystanie.  Propozycję 
żeby  MZO  odśnieżał  wszystkie  ciągi  komunikacyjne  na  terenie  gminy  i  te  gminne, 
powiatowe ale i wojewódzkie uznał za dobry pomysł. 

Kazimierz Dabrowski – Sołtys wsi Cięciwa
Zwrócił się do Dyrektora MZO z pytaniem, czy będzie kontynuowane pogłębianie rowów 
melioracyjnych na terenie wsi Cięciwa. Obecnie w tym temacie nic się nie dzieje. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Poinformował, że prace na wspomnianym przez Pana Sołtysa terenie zostały wstrzymane, 
gdyż  warunki  terenowe  nie  pozwalają  na  prowadzenie  tych  prac  za  pomocą  sprzętu 
będącego w posiadaniu MZO,  ponieważ koparka grzęźnie.  Zostanie  wynajęta koparka 
obrotowa gąsienicowa i wykonanie prac, które zostały zakładowi zlecone do wykonania na 
terenie wsi Cięciwa tj. pogłębienie 8 rowów zostanie wykonane do końca listopada 2011 
roku.  

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
W biuletynie „Puls Wołomina” znalazła się informacja, że zakończono budowę chodnika w 
Duczkach w ul. Ręczajskiej do tablicy „Nowe Grabie”. Ten sukces był dwa razy ogłaszany. 
By ta inwestycja została ukończona , to do tej tablicy „Nowe Grabie” brakuje ok. 150 m . 
Albo ten chodnik został za wcześnie skończony, albo ktoś przestawił ta tablicę. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Przyznał, że MZO budowało chodnik w Duczkach, ale pozostało jeszcze do wykonania 
100-150m. Ta inwestycja była realizowana ze środków Funduszu Sołeckiego. Wykonano 
taki odcinek jaki był uzgodniony z urzędem, za środki z Funduszu Sołeckiego.

Igor Sulich – radny
Zapytał  jak to  jest,  że Dyrektor  MZO bierze pieniądze za wykonanie konkretnej  liczby 
metrów chodnika, a okazuje się, że rożne inwestycje są niedokończone. Uważał, że skoro 
dyrektor brał jakieś pieniądze to chyba wiedział ile ma tych pieniędzy i ile metrów chodnika 
jest do zrobienia, a ile może za nie zrobić.  

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Otrzymana dotacja była przeznaczona na remonty chodników i na poprawę przejezdności 
dróg. Ponieważ potrzeby związane z poprawa przejezdności były bardzo duże, to gro tych 
środków zostało  spożytkowane  na  utwardzenie  dróg.  To  nie  było  takie  prowizoryczne 
utwardzenie, ale był  to gruz zagęszczony tłuczniem, by te drogi miały jakąś nośność i 
stabilność. To na to przede wszystkim poszły środki jakie radni zabezpieczyli w budżecie. 
Mnij  środków  niż  wcześniej  zaplanowano  poszło  na  budowę  chodników,  a  więcej  na 
remonty dróg. 

Igor Sulich – radny
Pytał, czy ktoś dysponuje umową z MZO ile czego miało być zrobione, za jaką kwotę i na 
podstawie której dotacja została przekazana.  Zapytał jak to wyglądało w praktyce i czy 
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radni mogliby mieć dostęp do takiego zestawienia ile miało być zrobione i czego,, a ile 
zostało zrobione i czego, a przede wszystkim za jaka kwotę. Miał wrażenie, że MZO to 
jakaś czarna dziura. Przekazywana jest dotacja dla MZO na jedno, a MZO robi drugie, 
choć  nie  twierdził,  że  coś  nie  jest  ważne  lub  bardziej  ważne.  Ale  chyba  była  jakaś 
umowa ?

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Prosił, by radny nie wyrażał się w ten sposób określając, że to jest jakaś „czarna dziura” i 
nikt  nic nie wie o co chodzi. Każdy miesiąc prac dla miasta  jest  bardzo szczegółowo 
rozliczony i rozpisany. Zobowiązał się do przygotowania zestawienia każdego kilograma 
materiału  jaki  został  użyty do budowy dróg,  każdej  płytki  i  każdego krawężnika.  Takie 
bardzo szczegółowe zestawienia co miesiąc trafiają do urzędu. Widać w nich na co te 
pieniądze zostały wydane.  

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za – 17 głosów, przeciw-2 osoby, wstrz. -0

Uchwałę  Nr  IX-102/2011 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu 
Wołomińskiego;

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Poinformowała, że na poprzedniej sesji 
radni podejmowali uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu na zakup 
pompy. Uchwała została uchylone przez Regionalna Izbę Obrachunkową w Warszawie w 
związku  z  tym,  że  w  trakcie  roku  weszły  w  życie  przepisy  wykonawcze  dotyczące 
Państwowej Straży Pożarnej i  udzielania pomocy Państwowej Straży Pożarnej. Z treści 
uchwały nie można było jednoznacznie wysnuć, czy pomoc finansowa jest udzielana dla 
powiatu  czy  dla  Państwowej  Straży  Pożarnej.  Dlatego  uchwała  została  poprawiona. 
Zostało wyraźnie napisane, że jest to dotacja celowa na udzielenie pomocy finansowej dla 
powiatu. Pompa zostanie zakupiona przez powiat i będzie na majątku powiatu. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 19 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwałę  Nr  IX-111/2011  w  sprawie  uzgodnienia  przebiegu  trasy  projektowanego 
przyłącza gazu (…) w strefie oddziaływania na dwa pomniki przyrody (….. );

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Jest mowa o prywatnym terenie. Przyłącze gazu jest wykonywane przez prywatną osobę. 
Gmina zajmuje się tym dlatego, że na tym terenie są dwa pomniki przyrody. Planowana 
inwestycja  ma  być  realizowana  w  strefie  oddziaływania  na  te  pomniki  przyrody. 
Załącznikiem do uchwały jest szereg warunków jakie musi spełnić firma wykonująca to 
przyłącze, by nie uszkodzić tych pomników przyrody. 
Wnioskował o wykreślenie daty z uzasadnienia do uchwały tj słów „z dnia 27 października 
2011 roku”.

Uchwała po wprowadzeniu zaproponowanych przez Zastępcę Burmistrza zmian została 
podjęta w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz. -1 osoba

Uchwałę Nr IX-112/2011 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego  ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz warunków 
jego funkcjonowania;

Uzasadnienie  do  projektu  uchwały  przedstawiła  Marta  Domańska  –  Gawryś. 
Przypomniała, że na jednej z wcześniejszych sesji Rada Miejska podejmowała tą uchwałę. 
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Jednakże Wojewoda Mazowiecki uznał ją za nieważną twierdząc, że nie jest to akt prawa 
miejscowego. Wobec powyższego należy ponownie uchwalić tą uchwałę po zmienieniu § 
4.

Igor Sulich – radny
Zapytał czy tylko te zmiany były dokonane w tej treści uchwały.

Marta Domańska - Gawryś – Pracownik Urzędu Miejskiego
Odpowiedziała,  że  w  załączniku,  został  również  wykreślony  punkt  w  którym 
enumeratywnie  były  wymienione podmioty wchodzące w  skład  zespołu.  W §  1  został 
wykreślony   ustęp,  który  był  przypomnieniem  treści  ustawy,  który  mówił  dokładnie  o 
zadaniach  zespołu  interdyscyplinarnego,  a  w  §  2  załącznika  został  wykreślony wykaz 
podmiotów wchodzących w skład zespołu interdyscyplinarnego.  To są zmiany poczynione 
w stosunku do wcześniejszej treści uchwały. 

Maciej Sota - Radca Prawny Urzędu
Wojewoda Mazowiecki  uchylił  ta  uchwałę  z  tego powodu,  że  jego  zdaniem tego  typu 
uchwała nie może być aktem prawa miejscowego. Natomiast Wojewodowie Śląski  czy 
Łódzki uważają, że mogą to być akty prawa miejscowego.  Wszystkie uchwały tego typu, 
które nie są publikowane w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym są uchylane. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 19 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwałę  Nr  IX-113/2011  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  (  ….)   pt. 
Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III;

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP.
Zespół  Ekonomiczno  Administracyjny  Szkół  i  Przedszkoli  przygotował  wniosek,  który 
został złożony przez Burmistrza Wołomina na dofinansowanie z Europejskiego Funduszu 
Społecznego  realizacji zajęć dodatkowych wyrównujących szanse edukacyjne w klasach 
I-III szkół podstawowych.  Na ten projekt uzyskano dofinansowanie w kwocie 600 000 zł. 
Warunkiem koniecznym do podpisania umowy jest przyjecie przez organ stanowiący tejże 
uchwały. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za-19 głosów, przeciw-0, wstrz. -0 

Uchwałę Nr IX-114/2011 w sprawie  zmiany uchwały dotyczącej  udzielenia  poręczenia 
pożyczki  zaciągniętej  przez  Przedsiębiorstwo  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  w 
Wołominie.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Poinformowała, że 30 sierpnia 2007 roku 
Rada Miejska w Wołominie podjęła uchwałę o poręczeniu spłaty rat pożyczki zaciągniętej 
przez  Przedsiębiorstwo   Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Narodowym  Funduszu  Ochrony 
Środowiska  na  realizacje  projektu  „Uporządkowanie  gospodarki  wodno  –  ściekowej  „. 
Pożyczka miała być do kwoty 70 mln. zł.  W związku z realizacja tego projektu,  PWIK 
zaciągnęło  pożyczkę  w  mniejszej  kwocie  i  zaistniała  możliwość  zmniejszenia 
obowiązującego zabezpieczenia spłaty tej pożyczki z 40 mln. zł. na 30 mln. zł. Dlatego 
został  przygotowany  projekt  omawianej  uchwały.  Harmonogram  spłat  i  poręczenia 
pożyczki jest załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały. Na jednej z komisji padło pytanie 
dotyczącej wysokości oprocentowania tej pożyczki, którą zaciągnęło PWiK w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska. Skarbnik powiedziała, że jest to w wysokości 0,8 % stopy 
redyskontowej  weksli ogłaszanej przez NBP. Na dzień 28 września 2011 roku stopa ta 
wynosiła 4,75 z tego jest 3,8. Zgodnie z umową, gdyby stopa była niższa to minimalne 
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oprocentowanie pożyczki wynosi 3,2 %.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za -19 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Pkt 9

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
– Mówił  już  wcześniej  o  unieważnieniu  dwóch  wcześniej  podjętych  przez  Radę 

Miejska uchwał.
– Przedstawił informacje dotyczące  analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 

2010 rok:
*  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej   w  Wołominie  i  Burmistrza  Wołomina- 
sporządzoną przez Wojewodę Mazowieckiego – Wyniki analizy oświadczeń – bez 
uwag ( treść pisma stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu )
* Radnych – sporządzoną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wołominie – 
zainteresowani radni mogą się z nią zapoznać w Biurze Rady ( treść pisma stanowi 
załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu )
*  Radnych  –  sporządzoną  przez  Przewodniczącego  Rady  :  Radni  złożyli 
oświadczenia  w  terminie.  Przewodniczący  nie  stwierdził  nieprawidłowości  w 
złożonych oświadczeniach 
*  Zastępców  Burmistrza,  Skarbnika  Gminy,  Sekretarza  Gminy,  kierowników 
jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające  gminnymi  osobami 
prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu  Burmistrza 
Wołomina  –  sporządzoną  przez  Burmistrza  Wołomina  (  treść  pisma  stanowi 
załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu )

– Poinformował, że na poprzedniej sesji radny Emil Wiatrak zadał pytanie dotyczące 
firmy badawczej IPSOS, która wykonała badania dot Studium. Treść odpowiedzi na 
to pytanie stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.

– Poinformował  o  odpowiedzi  udzielonej  przez  Burmistrza  Wołomina   na  pytanie 
radnej  Katarzyny  Lubiak  ,  a  dotyczące  korespondencji  z  Polskimi  Kolejami 
Państwowymi  w  sprawie  terenów będących  w  posiadaniu  tej  spółki.  (  treść  tej 
odpowiedzi stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. )

Pkt 10

Sprawy bieżące

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Poinformował,  że  w  środę  26  października  2011  roku  odbyło  się  pierwsze  spotkanie 
komitetu reaktywującego Młodzieżowa Radę Miasta. Spotkanie to zostało zwołane przez 
Burmistrza  Wołomina,  Przewodniczącego  Rady  i  przez  Krzysztofa  Wytrykusa.  To 
spotkanie  miało  na  celu  przekazanie  pierwszych  podstawowych  informacji  i  nie  było 
procedurą  w  postępowaniu.  Wszczęto  dopiero  ta  procedurę.   Na  to  spotkanie  zostali 
zaproszeni przedstawiciele szkół . Były to samorządy szkolne gimnazjów i szkół średnich. 
Przybyli tylko przedstawiciele szkół, których organem prowadzącym jest Gmina Wołomin. 
Z zaproszenia nie skorzystały szkoły prowadzone przez Starostę.  Wiceprzewodniczący 
zobowiązał  się  do  przeprowadzenia  rozmów  z  dyrektorami  tych  szkół  dlaczego 
uniemożliwiają  młodzieży  aktywność  w  tym  zakresie.  Celem  tego  spotkania  było 
zapoznanie  młodych  ludzi  z  historia  ruchu  młodzieżowych  rad  .  Krzysztof  Wytrykus 
przypomniał,  że  pierwszymi  radnymi  jedynej  kadencji  Młodzieżowej  Rady  Miasta  byli 
obecni radni: Adam Bereda, Wojtek Plichta, Michał Milewski, a także Radosław Wasilewski 
–  obecny  Dyrektor  MZO  pełniący  w  Młodzieżowej  Radzie  Miasta  funkcję  jej 
przewodniczącego.   Jak  widać,  aż  cztery  osoby  z  Młodzieżowej  Rady  Miasta  są 
aktywnymi samorządowcami. Organizatorzy tego spotkania nie chcieli odbierać uprawnień 

39



Rady  Miejskiej.   Jedynie  co  zostało  wybrane  to  komitet  organizacyjny  inicjujący  i 
wszczynający procedurę reaktywacji MRM. Następne spotkanie zostało wyznaczone na 
15 listopada 2011 roku na godz. 10:00 w sali 106 Urzędu Miejskiego. 
Prosił komisje by wspólnie z komitetem pochyliła się nad istnieniem tej MRM. W statucie 
są  takie  zapisy,  które  przy  próbie  powołania  drugiej  MRM  okazały  się  bardzo 
rygorystyczne i uniemożliwiły jej powołanie. Okazało się, że wiek 16 roku życia ogranicza 
możliwość  startowania  gimnazjalistom.  Natomiast  to  właśnie  gimnazjaliści  na  tym 
spotkaniu byli  najbardziej licznie reprezentowani. Skład MRM to jest 23 radnych to jest 
więcej niż członków Rady Miejskiej. Są tez procedury wyborcze, które przy poprzednich 
wyborach okazały się trudne do spełnienia tzn. kworum do wyborów jest zbyt liczne itd. 
Prosił by Komisja Edukacji i Komisja Gospodarki wypowiedziały się na ten temat. 
Określono  również  intencyjnie  termin  ewentualnych  wyborów  na  początek  przyszłego 
roku. Wybory odbyłyby się w pierwszym kwartale.   Będzie czas na to by odpowiednio 
przygotować przepisy , a także przygotować młodzież. Poprzednio nie udało się powołać 
MRM bo uczniowie nie wiedzieli o co chodzi i co ta rada ma robić. 
Dla omawianej  inicjatywy jest  duże wsparcie miejscowego radia i  wszystkie informacje 
dotyczące odbytego spotkania były podawane przez kilkanaście dni na jego antenie. 

Michał Milewski – radny
Zasugerował, by tego regulaminu odnośnie członków i wyborów za bardzo nie zmiękczać. 
Tworzenie tego regulaminu i rygorystyczne zasady pod względem ilości osób, które maja 
uczestniczyć w wyborach czy procentów wyborczych , były stworzone po to by wzmóc w 
osobach, które chcą być w MRM ta siłę przywódczą liderów. Żeby to byli liderzy jakichś 
środowisk. By oni pokazali na samym starcie, że mogą wokół siebie zebrać grupę osób i 
maja charyzmę do organizacji  i  zrzeszania wokół siebie grupy ludzi.  Określenie składu 
MRM na 23 osoby było po to by mogli wejść do niej przedstawiciele większej liczby szkół. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Poparł radnego Michała Milewskiego, ale stwierdził, że potrzebny jest duży wkład pracy. 
Nic  samo się  nie  zrobi.  Gdy powstawała pierwsza rada to  atmosfera wokół  tego była 
bardzo  pozytywna.  Gdy  na  początku  spotykano  się  z  Krzysztofem  Gawkowskim  – 
inicjatorem tego ruch w Wołominie, to zaangażowanie młodzieży i mediów było bardzo 
znaczne. Dlatego prosił wszystkich o wykazanie się aktywnością. Radni znają środowiska 
młodzieży. Zaapelował też do partii politycznych by tez uaktywniły swoje zaplecze młodych 
ludzi.  Żeby oni  działali  chociażby w  tej  mniejszej  radzie.  Poprzednia  rada  miała  swój 
budżet  w  wysokości  10  000  zł.  To  nie  są  małe  pieniądze,  bo  za  nie  można  było 
organizować rożne imprezy. Jedną z takich imprez było zorganizowanie Dnia Dziecka.

Wojciech Plichta - radny
Podsumowując wypowiedzi obu swoich przedmówców przychylił się do tego co powiedział 
radny  Michał  Milewski  by  nie  zmieniać  regulaminu,  by  ta  mini  kampania   tych  osób 
aktywnych była skierowana w tym kierunku, by namówić rówieśników by poświecili swój 
wolny czas i oddali swój głos.
Zadeklarował swoją pomoc przy rozpropagowaniu tej akcji pt. Młodzieżowa Rada Miasta. 

Dominik Kozaczka – radny
Uważał,  by burmistrz nadzorował jakość wykonania Al. Armii  Krajowej tym bardziej,  że 
gmina dofinansowała znacząco tą inwestycję. Radny mieszka przy tej ulicy i widzi, że jest 
ona  byle  jak  zrobiona.  Studzienki  są  bardzo źle  poobsadzane.  Gmina  ma prawo aby 
zwrócić uwagę na jakość wykonania tej drogi.

Igor Sulich – radny
Na poprzedniej sesji radni rozmawiali o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu po byłej Stolarce.  Z tego co radny pamieta, 
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to Przewodniczący powiedział, że do tematu powróci się przy kolejnej sesji i ewentualnie 
taka uchwała się pojawi. Radny chciał się dowiedzieć co Przewodniczący Rady zrobił w tej 
sprawie i czy rada będzie przystępowała do sporządzenia do sporządzenia takiego planu, 
a jeżeli tak to kiedy ?

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Wspomniany projekt uchwały nie trafił do niego, a jako Przewodniczący Rady nie może 
sprawić  by  służby  w  urzędzie  przystąpiły  do  opracowywania  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego. 

Igor Sulich – radny
W związku z uzyskaną odpowiedzią zwrócił się do burmistrzów z pytaniem czy są plany 
żeby  taki  projekt  uchwały  został  przygotowany  w  najbliższym  czasie  ze  względów  o 
których była mowa na poprzedniej sesji ? To jest poważny problem, więc radny pytał czy 
burmistrzowie maja tego świadomość i czy planują coś z tym zrobić ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Temat będzie omawiany w gronie kierownictwa urzędu. Trzeba się zastanowić czy plan 
będzie  robiony tylko  dla  tego terenu czy dla  większej  części  miasta.  Zadeklarował  że 
zamiarem jest uchwalenia planów miejscowych zagospodarowania przestrzennego dla jak 
największej liczby obszarów gminy. 

Igor Sulich -  radny
Uważał, że ten obszar nie jest traktowany priorytetowo, jeżeli chodzi o przystąpienie do 
sporządzenia miejscowego planu dla tego terenu czy też dla terenów w jego najbliższej 
odległości. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Nie wiedział, z czego rady Igor Sulich wysnuł swoje twierdzenie. To co twierdzi radny to 
jest jego sprawa. W swojej wypowiedzi Zastępca Burmistrza zawarł informację, że władze 
samorządowe  Gminy  Wołomin  chcą  dla  jak  największych  obszarów  Gminy  Wołomin 
sporządzić  plany  miejscowe  zagospodarowania  przestrzennego.  Liczył,  że  w  bieżącej 
kadencji  to  się  uda.  Jeżeli  chodzi  o  teren  o  który  mówi  radny  Igor  Sulich,  to  trzeba 
przeanalizować, czy przystąpi się do sporządzenia planu tylko dla tego terenu, czy może 
dla całej dzielnicy miasta.

Igor Sulich – radny
Nie czytał protokołu z poprzedniej sesji, ale wydaje mu się, że na posiedzeniu rozmawiano 
o  tym,  że  to  jest  potrzebne  i  jak  najszybciej  to  zostanie  zrobione.  Zaproponował  by 
przystąpić do sporządzenia tego miejscowego planu jak najszybciej tj na sesji na której 
było uchwalane Studium. Miano do tematu wrócić, ale ten temat ucichł. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Jak ważnym tematem było uchwalenie Studium, świadczy fakt jak dużo osób zgłosiło się 
do  Burmistrza  i  jak  wiele  osób  chce  by  na  ich  terenie  przystąpić  do  sporządzenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego.   Na  ten  temat  powinna 
wypowiedzieć się Komisja Rady Miejskiej i wyznaczyć jakieś priorytety. 

Igor Sulich – radny
Zwracając się do Burmistrza Ryszarda Madziara zapytał, czy uważa on, że tereny po byłej 
Stolarce i tereny okoliczne powinny być priorytetowo traktowane przy projektach uchwał 
na przystąpienie do sporządzenia miejscowych planów ? 
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Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
odpowiedział,  że jego zdaniem jest  to  jeden z terenów,  które powinny być traktowane 
priorytetowo. 

Adam Bereda – radny
Zaproponował, by wykonać plan miejscowy dla całej gminy

Igor Sulich – radny
przypomniał,  że  uchwalenie  planu  miejscowego  pociąga  również  skutki  finansowe  dla 
gminy.  Gdyby został  uchwalony plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego dla 
całej gminy to skutków finansowych nie udźwignąłby budżet gminy.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
W nawiązaniu do podjętej przez radę uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Szpitala 
Powiatowego,   poinformowała,  że  jest  już  w  posiadaniu  informacji  na  temat  ulg 
udzielanych szpitalowi przez Gminę Wołomin od 1997 roku.

Igor Sulich – radny
Miał nadzieję, że burmistrzowie więcej jeżdżą po mieście i wiedzą co się w tym mieście 
dzieje. Na sesji padła informacja, że na Rondzie Solidarności gmina wykonała nasadzenia 
ogrodnicze.  W  trakcie  sesji  wyszło,  że  nie  tylko  nasadzenia  ogrodnicze,  ale  również 
nasadzenia małej architektury w postaci kolumny. Poprosił o sprawdzenie, czy na takie 
budowle też jest  potrzebna zgoda Rady Miejskiej.  Miał  nadzieję,  że Burmistrz tamtędy 
jeździ i widzi i nie chwalił się, że tam coś powstaje. 
W związku z faktem, iż teren tego ronda jest własnością powiatu, to zapytał na podstawie 
jakiego porozumienia gmina robi  tam nasadzenia ? Gmina robi nasadzenia, a pomniki 
stawia Starosta ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Stwierdził, że nie jest tak wnikliwym obserwatorem pomników jak radny Igor Sulich. 
Nie wydawał żadnych pozwoleń na postawienie pomnika i  trudno mu się w tej  kwestii 
wypowiadać. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Złożył oświadczenie w kwestii pomnika, który ma powstać na Rondzie Solidarności. Radni 
zostali  zaskoczeni.  Do radnego nie  dotarła  wcześniej  żadna informacja związana z tą 
inwestycją. Nie chciał by powstała taka sytuacja, że radni będą zaskakiwani i będą mówili, 
że nic nie wiedzą, a  w ten sposób będą akceptowali takie ciche postępowanie. Dlatego 
radny złożył publiczne oświadczenie, że nie wiedział o budowie jakiegokolwiek pomnika, 
nikt do niego się nie zwracał z taką propozycją. Radnemu jest czasami wstyd. Wstyd mu 
za  tych  ludzi  którzy  stawiają  pomnik  na  Rondzie  Solidarności  za  ich  stosunek  do 
burmistrza i do radnych w sprawie Studium i w innych sprawach. Radni powinni wykazać 
klasę w sposobie załatwiania tego. Tocząca się sesja wykazała, że radni są na bardzo 
dobrej drodze do tego. Powtórzył, że nie posiadał i nie ma  żadnych oficjalnych informacji 
związanych z budową jakiegokolwiek pomnika na Rondzie Solidarności.

Igor Sulich – radny
Przypomniał, że nie otrzymał odpowiedzi od Burmistrza, na swoje pytanie jak to jest, że 
nasadzenia  robi  gmina,  a  obiekty  małej  architektury,  na  tym  samym  rondzie  i  w  tym 
samym miejscu stawia Starosta.  Kto jest tego właścicielem, kto tym zarządza i czy ktoś 
nad tym panuje ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że radny ma informację, że w tym miejscu będzie pomnik.
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Igor Sulich – radny
Zwrócił uwagę, że nie użył słowa pomnik, lecz obiekt stawiany na Rondzie Solidarności 
nazwał kolumną lub obiektem małej architektury. Natomiast nadal nie otrzymał odpowiedzi 
na swoje pytania dotyczące omawianego obiektu. Kto tym zarządza ? Czy to jest teren 
gminy czy powiatowy ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Jest to skrzyżowanie drogi powiatowej z droga gminną. Gmina dbając o estetykę miasta 
wykonano nasadzenia na tym rondzie. Od kilku miesięcy gmina przejęła odpowiedzialność 
za pasy zieleni wzdłuż dróg powiatowych. 

Igor Sulich – radny
Zrozumiał,  że  burmistrz  przejął  kompetencje  jeśli  chodzi  o  zarządzanie  tym  terenem. 
Jeżeli zaś włada tą nieruchomością, to jeżeli coś się na nim stało bez jego wiedzy jest 
samowolą.  Prosił o pisemne wyjaśnienie tego. To jest mało poważne, jeżeli nie wiadomo 
co się na  terenie gminy dzieje i nikt nie jest w stanie nic powiedzieć. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Prosił  by radny wrócił  pamięcią do uchwał,  które były podejmowane,  na mocy których 
przejmowano zadania związane z terenami zielonymi przy pasach drogowych.

Michał Milewski – radny
Zwracając się do radcy prawnego zapytał , czy jeżeli starostwo czy jakiś komitet będzie 
stawiał pomnik na tej kolumnie która ma być na Rondzie Solidarności, to czy zgodnie z 
ustawą, to czy radni jako Rada Miejska muszą nad tym głosować ? To jest przestrzeń 
publiczna miasta. 

Emil Wiatrak – radny
W  uzupełnieniu  wypowiedzi  kolegi  radnego  powiedział,  że  w  ustawie  o  samorządzie 
gminnym w art.  18 ust 2 pkt 13 można przeczytać, że „do wyłącznej właściwości rady 
gminy  należy  podejmowanie  uchwał  w  sprawach  herbu  gminy,  nazw  ulic  i  placów 
będących  drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 
21  marca  1985  r.  o  drogach  publicznych  (…  ),  a  także  wznoszenia  pomników”.  Z 
nieoficjalnych  informacji  wynika,  że  tam,  ma  stanąć  „Anioł  Stróż  Ziemi  Wołomińskiej” 
Zapytał, czy jeżeli na wzniesionej na Rondzie Solidarności kolumnie zostanie ustawiony 
ten anioł i nie zostanie nazwany pomnikiem, tylko statuą, to czy jest to możliwe by coś 
takiego  tam  stanęło  bez  zgody  Rady  Gminy  ?  Gdzie  można  poszukać  precyzyjnej 
informacji czym jest pomnik ? Może to co tam stanie nie spełni określenia pomnika ?

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Na terenie Powiatu Wołomińskiego w ubiegłym roku miał miejsce precedens dotyczący, na 
początku nazwane „założeniem architektonicznym „, potem nazwano to „płytą nagrobną 
zwłok  20  żołnierzy  bolszewickich”,  gdzie  w  wyniku  funduszy  wyłożonych  przez  Rade 
Pamięci  Walk  i  Męczeństwa  została  postawiona  płyta  nagrobna.  Odbywały  się  liczne 
protesty. Te założenia architektoniczne lub płyta nagrobna znajdują się na terenie walk pod 
Ossowem.  Jeżeli chodzi o literalne brzmienie ustawy, tj art 18 ust 2 ppkt 13 wyraźnie jest 
powiedziane,  że  chodzi  o  pomnik.  Jeżeli  dane  założenie  architektoniczne  zostanie 
nazwane obeliskiem, popiersiem to pytanie pozostaje otwarte, bo zdania wśród prawników 
są podzielone. Część uważa, że należy to do rady i do kompetencji gminy, a część uważa, 
że w związku z tym, że nie jest to literalnie pomnik to nie jest wymagana zgoda rady 
gminy. Można tez dojść do takich spraw jak własność terenu tj, kto jest właścicielem ternu. 
Znane  są  przykłady  w  Polsce,  gdzie  ktoś  na  prywatnym  terenie  postawił  pomnik 
upamiętniający ofiary II wojny światowej. Sprawa dotyczy Dolnego Śląska. Tam chodziło o 
skomplikowane  bo  część  rodziny  była  po  stronie  Polskiej,  część  była  po  stronie 
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wermachtu, umieszczono fotografie wszystkich członków rodziny i znajdują się tam znaki i 
polskie i niemieckie. To również było przedmiotem badania, ale w związku z tym, że był to 
prywatny teren, jednocześnie znaki te nie godzą  w jakiś spod w uczucia, to stwierdzono, 
że taki pomnik można postawić. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał czy słowo „pomnik” można interpretować jako wykładnię encyklopedyczną ? W 
encyklopedii jest opisane: „Pomnik w architekturze – dzieło rzeźbiarskie lub rzeźbiarsko – 
architektoniczne,  posąg,  obelisk,  płyta  itp.,  wzniesione  dla  upamiętnienia   osoby  lub 
zdarzenia historycznego. Forma pomnika może być rożna. Najczęściej jest to posag, lub 
grupa rzeźb na cokole. Może być  również inne m.in. kolumna, obelisk, naturalny głaz, 
kamień pamiątkowy, a nawet sztuczne usypane wzgórze, kopiec”. 

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Powiedział, że tak, wykładnia encyklopedyczna może być zastosowana do określenia co 
jest pomnikiem. Wiadomo, że słowo „pomnik” jako słowo występujące powszechnie często 
wymaga doprecyzowania.  Czasami w ustawach znajdują się określone krótkie spisy co 
dana  ustawa  poprzez  słowa  kluczowe  rozumie.  W  przypadku  ustawy  o  samorządzie 
gminnym pojawia się słowo pomnik,  ale w żaden sposób ustawodawca nie precyzuje. 
Oczywiście  jeżeli  są  wątpliwości  to  szuka  się  dodatkowych  wyjaśnień.  Wyjaśnienia 
encyklopedyczne będą pomocne i można się nimi posiłkować. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał,  czy  są  przepisy,  które  regulują  kwestie  bezpieczeństwa  na  rondzie.  Czy 
postawienie tam kolumny nie jest pogorszeniem bezpieczeństwa.  

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo drogowe, to sytuacja jest taka, że do pewnego momentu 
było  bardzo  modne,  że  przy  pasie  drogowym  pojawiały  się  liczne  reklamy,  które 
przykuwały uwagę kierowców.  W wyniku  badań przeprowadzonych przez  Zarząd dróg 
miejskich,powiatowych,  wojewódzkich  okazywało  się,  że  przykuwanie  uwagi  powoduje 
utratę  kontroli  nad  pojazdem.  Dlatego  obecnie  uzyskanie  jakiejkolwiek  zgody  na 
postawienie reklamy przydrożnej wymaga szczególnego uzasadnienia i najczęściej kończy 
się  to  odmową.  Dlatego,  że  powoduje  to  zwiększeniem  niebezpieczeństwa  i  wzrost 
możliwości  spowodowania   wypadku.  Jeżeli  chodzi  o  posąg,  to  mecenas  nie  chciał 
wchodzić w kompetencje zarządu dróg i wypowiadać się za ta instytucję. 

Michał Milewski – radny
Uzupełnił  wypowiedź radnego Dominika Kozaczki,  stwierdzając, że słowo „popiersie” w 
encyklopedii  jest  określone  jako  „  sztuka  rzeźbiarska”,  czyli  rzeźba  też  wchodzi  w 
określenie pomnika.
Zadziwiło, go to co usłyszał. Burmistrz mówi, że chciał poprawić estetykę naszego miasta i 
sadził  na  rondzie  rośliny,  ale  wygląda  na  to,  że  współpraca  i  komunikacja  pomiędzy 
Starostwem, a Urzędem Miasta nie jest dobra, bo pieniądze zostały „wyrzucone w błoto”. 
Jeżeli  zostały  nasadzone  rośliny,  to  one  teraz  zostały  zniszczone  przy  wykonywaniu 
podbudowy. 
Zapytał radcę prawnego czy prawo polskie opiera się na precedensach ?

Maciej Sota – Radca Prawny Urzędu
W swojej wypowiedzi użył określenia z anglosaskiego prawa i oznacza to, że prawomocne 
orzeczenie  jednego sądu,  w takiej  samej  sytuacji  inne sądy są  związane treścią  tego 
orzeczenia. W Polskim, prawie nie ma czegoś takiego. Jest niezawisłość sadowa.
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Igor Sulich – radny
Dzięki wnikliwości radnego Dominika Kozaczki, okazuje się, że określenie „kolumna' jest 
również określeniem pomnika.  W ustawie o ochronie zabytków określenie pomnik jest 
bardziej doprecyzowane i jako pomniki są również traktowane obiekty małej architektury. 
To jest kolejny argument za tym, że to ci powstaje na Rondzie Solidarności jest samowolą. 
Na wzniesienie tego obiektu powinna być uchwała Rady Miejskiej, a tego nie ma. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady
Podzielił się z radnymi pomysłem, który mu przyszedł do głowy. Poświęciłby w mieście 
jeden  plac,  który  nazwałby  placem  pomników.  Nie  chciał  krytykować  swojego  kolegi 
Kazimierza Andrzeja , ale ma on w sobie tyle siły i wiedzy, ale ukierunkowanej w jedna 
stronę.  W  jaka  stronę  to  wszyscy  wiedzą.  Dzięki  niemu  radny  poznał  kilku  znanych 
polskich rzeźbiarzy. Nie negował jego inicjatyw, przy czym, wydaje mu się, że to wszystko 
jest  robione na  siłę.  Wie o  tym,  że  Burmistrz  też  był  „stawiany pod  ścianą”.  Wie,  że 
planowano postawienie tego pomnika również przed szkołą nr 5 i kilku jeszcze rożnych 
miejscach. Nawiązał do swojego oświadczenia złożonego na początku punktu „Sprawy 
bieżące” i oświadczył, że nic mu nie było wiadomym, a sadził, że radnym również.

Leszek Czarzasty -  radny
Uważał,  że nie jest  prosta interpretacja co to  jest  pomnik,  bo tak jak przeczytał  radny 
Dominik Kozaczka, w definicji jest, że jest to obiekt upamiętniający osobę lub wydarzenie. 
Gdyby zagłębić się w definicję, to to co jest tam stawiane to nie upamiętnia ani osoby ani 
wydarzenia. Może się okazać, że nie można tego podciągnąć pod określenie pomnika. Na 
pewno na sesji radni tego nie rozstrzygną. 

Marek Górski – radny
Proponował,  by  radni  ustalili  co  mają  zamiar  zrobić  w  tym  kierunku  by  to  rozwiązał. 
Pierwsza  jego propozycja  było  zaproszenie  Starosty  na  jakieś  spotkanie  do  gminy by 
powiedział na jakiej podstawie zaczyna coś budować w mieście i skąd mu to przyszło do 
głowy.  Zrozumiałym jest,  że skoro jest  właścicielem ronda to on wydaje jakąś zgodę i 
ponosi za to odpowiedzialność. Zaproponował również, by skierować do Starosty wniosek, 
że gmina chce przejąć to rondo i wtedy zaznaczy się , że nie wolno nic na nim stawiać. A 
może radni coś postawia na tym rondzie. 
Zwrócił  uwagę  na  to,  że  radni  zajmują  się  „takimi  głupotami”  jakby  nie  było  innych 
poważnych  problemów w tym mieście.  Jeżeli  do  osunięcia  takiego  cudactwa   będzie 
zagrożenie  życia  na  drogach,  to  radny  ofiarował  swój  samochód  do  spowodowania 
stłuczki z tym obiektem. Wtedy napisze się oświadczenie, że ten pomnik był powodem 
kolizji drogowej. Proponował by ostatecznie zakończyć dyskusje na temat „tego czegoś” 
tam i przejść do innych tematów. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Zleci swoim służbom by zadały stosowne pytania Starostwu w tej sprawie , a odpowiedź 
przekaże radnym.

Igor Sulich – radny
Prosił o informację z rejestru gruntów, czyją własnością jest teren ronda. Czy Starosta to 
robi u siebie czy też nie ?

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
Poinformował,  że  według  posiadanego  przez  niego  wypisu  z  rejestru  gruntów  powiat 
wołomiński  jest  właścicielem  działki  pod  Rondem  Solidarności  oraz  działki,  która  jest 
drogą. 

45



Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Biorąc pod uwagę przekazaną informację o własności gruntu, radni gminy Wołomin nie 
musieli  wiedzieć  co  na  rondzie  będzie  budowane.  Jednak  zasada  dobrej  współpracy 
nakazywałaby poinformowanie  Rady Miejskiej,  że  taka  inwestycja  będzie  prowadzona. 
Nadawanie nazw  placom i ulicom, niezależnie kto jest ich zarządcą, jest w kompetencji 
rady gminy.

Janusz Krawczyk – radny
Dziwił się, że nie szuka się jakiegoś porozumienia by coś pobudować, tylko robi się to po 
cichu,  a nawet pod osłona nocy. Żeby zrobić na złość bliźniemu, Uznał to za najbardziej 
przykre.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przypuszczał, że to co powstaje na Rondzie Solidarności to jest to o czym rozmawiał z 
nim  kiedyś  Pan  Andrzej  Zych.  Wtedy  była  mowa  o  statuetce  Anioła  Stróża  Ziemi 
Wołomińskiej, która miałaby stanąć na placu między Urzędem Miejskim a Starostwem. Do 
tego pomysłu Burmistrz ustosunkował się negatywnie.  Nie wie jakie były kolejne losy tego 
pomysłu Pana Andrzeja Zycha. 

Marek Górski – radny
Uważał,  że  pismo  urzędowe  jakim  jest  Puls  Wołomina  nie  jest  takim  pismem  jakim 
chcieliby go widzieć mieszkańcy. Zasugerował, żeby w tym biuletynie znalazło się również 
miejsce  dla  innych  osób  niż  tylko  Pan  Burmistrz.  Czasami  obserwując  informacje  o 
podpisywaniu  umów,  to  wygląda  tak,  jakby  w  urzędzie  nie  było  gabinetów.  Umowy 
podpisywane są w terenie. W naszej gminie jest wiele rzeczy, którymi można chwalić się 
wszędzie, bo ten biuletyn dociera w rożne miejsca. Czasami mieszkańcy zabierają go ze 
sobą w podróż. Jest się czym chwalić, np. jeżeli chodzi o oświatę to są to pozyskiwane 
środki, programy edukacyjne. Tego jest ogromna ilość. Do tego można dodać informacje 
na naszych Zakładach Opieki Zdrowotnej, które również odnoszą jakieś sukcesy.  Są to 
placówki, którymi można się pochwalić.  W tym biuletynie powinno być miejsce dla takich 
gminnych instytucji. Dlatego radny prosił by zmienić charakter tego pisemka i żeby trochę 
inne informacje się tam znajdowały. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Stwierdził, że nie ma problemu by zmienić charakter tego pisma, trzeba tylko zgłosić do 
wydziału kultury i promocji ten temat. Druga strona tego wydawnictwa jest przeznaczona 
dla  radnych.  Radni  którzy  mieli  życzenie  by  zamieścić  tam  swoje  przemyślenia  czy 
pomysły to je tam zamieszczają. 

Grażyna Wiech – radna
Ma informację, że Ministerstwo Sportu ogłosiło konkurs z zakresu kultury fizycznej i sportu 
na naukę pływania dla dzieci.  Do tego projektu wnioski mogą składać gminy. Zapytała 
więc, czy Gmina Wołomin złożyła wniosek do tego projektu. Gdyby udało się pozyskać 
środki  na  ten  cel,  to  można  by  było  zrealizować  wniosek  radnego  Rafała  Białego  w 
sprawie nauki  pływania dla uczniów klas IV.  Termin składania wniosków mija 6 lub 7 
listopada.

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  Przewodniczący Rady Marcin  Dutkiewicz 
zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Wołominie w dniu 28 października 2011 roku  o godz. 
17:30.  Uchwały  podjęte  w  trakcie  trwania  sesji  stanowią  integralna  część  niniejszego 
protokołu. 

Protokołowała                                  Sekretarz obrad                         Przewodniczący obrad
Grażyna Płaneta                              Michał Milewski                         Marcin Dutkiewicz
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